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RE: NATHAN GREGCHY SILVERKASTER, WAS
E. SIILVERMASTER, NATHAN GREGORY
MASTERS, NATHAN MASTERS, SERGE

. KOMOV; ET AL _ ) N

.BPIONAGE R '

Tha mu-nose of thig memorandmm is to show the rasu‘[ts of in~

' vastigation made to date on the basis of a signed statement dated

November 30, 1945, executed by Elizabeth Terrill Bentley, who, for a
period of sevearal years, acted as a courier for the Soviet espionage
system in the United States. All investigation has been directed toward
establishing the iruth or u..l.s:.r.y of this statemant.

ORIGIN OF CASE A'\ID SUMKARY QF INVBTIGATION -

On the evening of Novamber 7. 1945, Elisabeth Terrill Bentley
called at the New York Office of this Bureau and made disclosures regarding
her activities for a branch of the Soviet espionage system in the United
States.  Her membership in the Communist Party dates back to March of 1935,
when she became a regular membgr of Unit Number 1, Harlem Section, COmrmm.st
Pariy-USA. Her reasons jfor dissidence at thais time are soméwnat nebulous
but appear to center in the fact that in her operations for the Soviei
esplonage system she was originally responsible to Earl Browder, former
Netional Chairman of the Communist Party, and later her contacts were taken
over by Russians so that neither she nor Browder bad any further relation-
ships with them., Secondly, she was being threatened by William Weiner and
Lement U. Harris, prominent national figures in the Communist Party, whe
were demanding from her $15,000 originally invested by the Communist Party

through the good offices of Ear) Browder in the company being opersted by
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Shipping COrporation, a cover firm for Soviet activity outwardly engaged in
sending food packages to Furope. THiTdly;-she is ostensibtly afraid of the
Boviet representatives with whom she is presently dealing snd whose true
identities she professes not to knaow, Fourthly, Bentley, prior to her turn-~
about, bad been associating and possibly had an emotional interest in an in-
dividual by the name of Peter F, Heller, Heller, through investigation, was
determined to be an individual of no political significance who bas no con-
nection with thie case, However, his glitness apparently left the impression
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tion which probadly influenced her in some small way to attempt an anticipa- |

tion of trouble through him,

Following the appesrance of 'Bentley at the New York Office of vhis
Bureau, she was interviewed in great detail, executing a signed stniement
of 112 pages on Kovember 30, 1945, 1n brief this statement set forth her
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personal background and relations with all persons who, in her opinion,
were elther directly or indirectly associated with the Soviet intelligence
unit with which she was in contact, )

¢ Bentley's first definite contact was &rranged by F. Brown of the
Commnist Party headquarters, New York City, on or about October 15, 1938.
" Brown, in a public cafeteria, introduced Bentley to an individual known only
' as "Tim® or *Timmy®". She began contacting‘this person regularly and supply-
: ing him information which she at that time was securing during the course
) of her employment with the Italian Library of Information, New York City,
an instrument of the propaganda minisiry of the then Fasclist Italian Govern-
ment, The identity of ®Tim" was later revealed to Bentley as Jacob M. Golos,
Secretary of World Tourists, Incorporated, a New York corporation chartered
June 10, 1927, It will be recalled that Jacob K. Golos, whose real name
was Jacob Rasin, pleaded gnilty to an indictment along with World Tourists,
Incorporated, charging failure to register as agents of the Soviet Govern-
ment in March, 1940. He received a fine of $500.00 and a jail sentence of
four months to one year which was later changed to probation. Bentley, after
- her original contact with Golos, did not long remain with the Italian Library
of Information, and up to the present time has only been employed for short
periods on full time employment, ‘

After what appears to have been an initial probationary period, Golos
began to use Bentley as a courier for the collection of information from
various individuals in Washington, D. C., and New York City. The majority
of these persons were employed in the United States Government, She was
deflnitely aware of the connection of Golos with Soviet intelligence, namely,
the NKVD rather than the Red Army Intelligence since about the end of 1940,

During the swmer of 1941, Golos began to use Bentley regularly as
a courler to collect information from various individuals in Washington, D. Ce
. . The first group with which she came in contact was ostensibly headed by ,
s } Nathan Gregory Silvermaster, formerly m smyilyee of the Department of Agriculture
and now Chief of the Division of Economlc Analysis of the War Assets Board,
Washington, Ds Ce Silvermaster and his wife, Helen, were in turn in contact
with many other individuals in the Government from whom they secured material
and made it available to Bentley for transmittal to Golos, This materisl was
given to her in the form of written reports, actual documents, exposed but un-
developed film and verbally requiring her recording it in shorthand which she
later transcribed.

Victor Perlo who was formerly employed with the War Production Board and
X later by the Foreign Economic Administration. She met Perlo with others at
~ the apartment of Jolm Abt in New York City. As in the previous group, she
acted as a courler for the collection of information of interest to the
o Soviets which she delivered to Golos, 8he continued in this activity for

;i

) : The second group with which Bentley came in contact was headed by
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Golos until the time of his death on November 27, 1943. At this time she
was placed in contact with an individual kmown to her only as ®Bill® who
:l.nvest:f.'gation has not identified to date,

From November, 1943, until September, 154L, *Bill® was the
% recipient of all information collected by Bentley. In October, 15LL, she
— " was turned over to an individual known to her only as ®Jack" with whom she
' " worked until December, 19Lli, when all of her contacts were taken from her.

: #Jjack® may be identical with Claymer Schluter who was not mentioned by Bentley

Pt and who entered this case following contact with Peter C. Rhodes on
) ’ December 6, at which time an exchange of papers was made, Schluter and

Rhodes will be dealt with more completely hereinafter.

It was through "Jack® that Bentley met ®ALl®™ whose real name she
never learmed but who was ldentified following a physical surveillance of
\ Bentley on November 21, 1945, as Anatole Borisovich Gromov, First Secretary
) of the Soviet Exbassy, Washington, D. Ce It will be recalled that (ramov
‘. was suspected by this Bureau to be the successor to Vassili Zubilin reported
‘ head of the NKVD in North America who returned to Moscow in the late summer
of 19LL, following the inspection of espicnage facilities of North America
. conducted by representatives of the NKVD and the Red Army Intelligence,
\ Gromov departed from the United States for Moscow on December 7, 1945, and
' it appears, as will be seen hereinafter, that his position has been assumed
N by Fedor Alexeevich Garanin, an official of the Soviet Embassy, Washington,
} D. Ca, who formerly served in the Russian Legation in Habana, Cuba, as Second

Secretary. It appears that he holds the same position in Washington, D, C,
}‘ Bentley is unable to state specifically in any instance to whon
oy Golos, "Bill®, Wack" or WAl" delivered the material which she collected for
- them, She does state, however, that Golos, during the period of her associa-
{\ tion with him, selected thoze items of a political, economic or soclal in-
telligence character and made them avajlable to Earl Browder, then National
- Chairman of the Commnist Party. Browder in no instance kept this information
: for delivery to a third person since he did not wish to become compromised in
¢ the collection of information of this type. He, however, was cognizant of ‘
i, her activities for Golos, and it is her opinion that Golos violated his -
; directives in making this information available to Browder, Bentley tentatively
identifies one of the individuals to whom he delivered material which she col-
- lected as "Charlie", a dentist residing in Brooklyn, New York, %Charlie® has
J been tentatively identified as Dr. Abraham Weinstein, a practicing dentist at
28 53rd Street, New York City, who, during the course of this investigation,
i has been in contact with two of the principal subjects, and Victoria Stone, an
\ intimate associate of Arthur s & knowm Soviet agent,

Naturally, while worlking for Golos and his successors, Bentley had
~— specific instructions to have no aassoclations whatscever with the Communist
- - Party or any of its fringe groups. It was through Golos that Bentley became
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assoclated with the United States Service and Shipping Corporation, New York
City, which was formed on February 20, 1941, to engage in the shipping of
food packages to Europe and primar:l.ly Russia, This company had an anthorized
stock of :Eo 000 and maintained offices in Room 2921, 120 Broadway, New York
City. Actual operations began in April, 1941, with John Hazard Reynolds as
the original President and Elizabeth Bentley as Secretary,

Reynolds is an individual of some financial background who was
selected by Earl Bmwder to fit into this carporation. Browder invested
$15,000 of the funds of the Commnist Party-U.S.A. /nis concern which to
date have not been returned, although the concern as-a Soviet espilonage
cover firm, has been reorganized. Reynolds is supposed to have contributed
$5,000 to - original investment. The obvious conclusion from Bentley's
statement and subsequent investigation is that both World Tourists, In=-
corporated and the United States Service and Shipping Corporation were &and
possibly still are %fronts® for Soviet intelligence,

Through the groups previously mentioned as headed by Silvermster/
and Perlo, as well as variocus miscellaneous individuals, it is apparent

that the Soviet intelligence was successful in securing information from the
Department of State, Office of Strategic Services, the Treasury Department,
the War Department, the Foreign Economlc Administration and pumerous other
sources, In mmerous instances, the documents themselves were made available
from these agencies for copying verbatim or for photographing in the basement
of the home of Silvermaster,—

Due to the numércus ind:l.vidmls mentioned by Bentley, it would have
been impossible during the limlted period of investigation since November 8,
1945, to establish that each and every one were inter-relatell, The normal
practice of espionage would not permit contacts between each and every in-
dividual within the interim period. Consequently, as enunciated hereinbefore,
" the policy has been fgllowed of establishing the basic truth or falsity of
Bentley's statemen'b. a result of a review of the files of the Bureaun,
ical 2 surveillances, mail covers and other methods of in-
estigati ere are certain general factors which add authenticity to her
statement. ese general proofs are enunciated &s follows:
1, Bgntley claimed that she was in contact with an
individual known to her as ¥Al.® Through Ray Elson, .
wife of Joseph Elson, recently released from the ‘\ '
United States Army, Bentley, following her contact L
with the New York Office, arranged for an interview i
with *Al.* This contact was covered by physical
surveillance on November 21, 1945, and ®Al® was later
identified as Anatole Gromov, First Secretary of the
Soviet Embassy, Washington, D. C. _

]
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Joseph B, (regg, presently an employee of the Co-
ordinator of Inter-American Affairs and who, it

appesars, will go to work for the Civil Service Com~
mission on or about Jamusry 1, 1946, named by Bentley

as one of the principal subjects in this case, con~
tacted Fedor A. Garanin, nd Secretary of tnhe Soglgt
Embassy, Washington, D, C.§ on November 28, 19h5_.] U

In a complete review of the Bentley statement, wherein
well over a 150 names were mentioned, in no instance has .
investigation indicated that & non-existemt person = .

was mentloned, This in itself is phenomenal if the state-~
ment lacked authenticity., The only people that have not
been identified as actual persons to date are those on
whom Bentley could not furnish the full name oy sufficient
details concerning their background to identify,

There is a high degree of accuracy in describing situations
existing. As an example, two instances are mentioned wherein
matters of Govermment policy not generally known to the public
were rocited as having had occurred, The first of these con-
cerned an alleged feud in the spring of 194l between Honorable
Carlton J. H. Hayes, American Ambassador to Spain, and the
Office of Strategic Services in that country, resulting in a
withdrawal of (SS personnel to some extent., This situation
actually occurred, Secondly, Bentley makes reference to the
Proposed program of General William J. Donovan of 0SS to have
NKVD representatives come to the United States in exchange

for an 0S5 mission in Russia, Bentley received this informa-
tion from Major Duncan lee of the Office of Strategic Services,
& principal subject in this case., She recounted in this
statement that this proposal was looked upon unfavorably by
President Roosevelt, Fleet Admiral Leahy and Director J. Edgar
Hoover of the FBI. This, it will be recalled, is very similar
to the situation that actually existed at the time General
Donovan made this proposal. There are several other instances
where policles of the Government not generally lmown to the
public are discussed by Bentley as having come to her attention
from information gathered by the persons whom she contacted
a3 a Soviel courier,

Beatley charged that confident}él documents were photographed
in the basement of the Silvermaster home., During the in-
vostigation access was galned to the basement of the Silver—
master home under a suitable pretext, at whieh time it was
determined that a complete photographic laboratory exists
there for the copying of documents with the ‘exception of the
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camera itself which, of course, could be eazily supplied,
This includes an enlarger, developing equipment and

chemicals and all other incidentals.

The first two numbered paragraphs above give proof to the statement
that she herself was in contact with "Al" whom she believed to be a Russian,
and, secondly, that at least one other principal subject named by Bentley
during the course of the investigation has contacted another Soviet official,
presumably in the conducting of Soviet espionage. The-other mumbered var- gi-aphs
give a general ring of authenticity to the Bentley statement,

Soms fifty-three individuals are dealt with specifically hereinafter
as concerns the allegations made by Bentley, their background and the results
of the investigation to date, In the interest of preventing an extension of |
this investigation indefinitely, both the Washington Field Office and the New .
York Office have attempted to narrow domn their investigation to those in- :
dividuals considered of primary importance. The Washington Field Office has
at the present time the following principal subjects:

1. Fedor Alexeevich Garanin, Second Secretary of the Soviet
m'bassy, WaSbinghon, Ds Co . !
2. Joseph B. Gregg, O0ffice of Inter-American Affairs,
3. Alger Hiss, Secretary General, United Nations Organization.
4o Major Duncan G, lee, Office of Strategic Services, !
S5e Victor Perlo, formerly employed for War Production Board :
and later the Foreign Economlc Administration, .
6. Peter C. Rhodes, OWI ~ now transferred to the State o =
Department. ’ :
7« Claymer Schluter, recently released from the United States :
Army, possibly associated with the Qffice of Strategic !
Services, . '
8. Abraham George Silverman, French Supply Oounsel of the French ;
Government, formerly civilian employee of the United States - . ~
, Army Air Forces, Washington, D. C, i
9+ VNathan Gregory Silvermaster, Chief of the Division of Economie
Analysis of the War Assets Board, formerly of the Procure- : :
ment Division, Treasury Department, i oy
10, William Ludwig Ulman, Major in the United States Army Air s
Corps, ) * ¥
-
An investigation of the above individuals has determined that many .
of them are acquainted with numerous other individuals named by Bentley, '
However, there have heen no major contacts with the lesser subjects to justify| -

‘expending the gbove list further, Considering the above individuals, it is -l

interesting to note in summary the following pertinent results of investigatiom.

CrLL 6 | <
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. -- case after a contact with Peter C. Rhodes on December 6, 1945, involving an
" exchange o_f papers, He was recently released from the United States Army and -

Fedor Alexeevich (laranin, Second Secretary of the Soviet BEmbassy,
Washington, D, C., has been determined during the investigatiocn to be in
charge of the Consular Section of the Soviet Embassy, This is understood to
be the same position previouwsly held by Anatole Gromov, identified as the

gontact A% with whom Bantley dealt. Tn addition, Josenh B, Gregg contacted

garanin while being surveilled by the Burean, Gregg in turn is known to have
been in contact with Peter C. Rhodes of (WI, now transferred to the State
Department; Robert T. Miller, III, State Department; and Maurice Halperin,
formerly of the Office of Strateglc Services and now with the State Department,
all of Washington, D, C., and all of whom were named by Bentley as elements
of the Soviet espionage unit from which she collected information. In addi-
tlon, Gregg contacted Dr., Abraham Benedict Weinstein in New York City, who has .-
been tentatively identified as %Charlie®, the superior of Golos. )
Joseph B, Qregg has been treated in detail in the previous paragraph
because of his contact with Fed o Garanin, Second Secretary of the Soviet i
Embassy, Washington, D, C, A ' o

Alger Hiss cannot be definitely placed either with the Silvemas‘be{ _
group or the Perle group mentloned by Bentley. He is stated to have had ;
comections with the Soviet espionage unit. He has had no contact with either
the principal or minor subjects in this case, However, it should be noted f
that as a result of his position as Secretary General of the United Nations
Organization, he 1s preparing to depart from the United States aboard the
8S Queen ¥ary on 1ts next voyage from New York City to England, He proceeded
to New York City on December 30, 1945. . '

Major Duncan C, Lee has made several contacts during the current
investigation with Joseph B. Gregg mentioned hereinbefore. The nature of thess
contacts was not ascertalnable,

b m g ey e e — = me

: Victor Perlo has been in contact with Donald Wheeler of the Office
01 Strategic Serwicesj iirs, Helen Silvermaster, wife of Nathan Gregory Silver-
“master; and Jenny ¥iller, wife of Robert T, Mller, ITI, formerly employed with |
the Coordinator of Inter-American Affairs and now with the Department of State, h.
all of whom were named by Bentley as pr:.ncipal subjects in her statement.

|

Peter C, Rhodes of OWI and now with the Department of State has e

been in contact with Joseph B. Gregg,mentioned hereinbefore, on several oc- SRS
casions and with Gregg contacted Dr. Abraham Benedict Weinstein in New York -
City, who is the most logical suspect to date for "Charlie®, the superior of 2
Golose .
Claymer Schluter was not named by Bentley and entered into this
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although not definitely ascertained to date, he possibly was and may still

be assigned to the 0ffics of Strategic Services. He 1s the most logical

suspect to date for %"dJack", an individual to whom Bentley reported between
October and December, 194}. Their descriptions tally end Schluter possesses
a somewhat international character and travelled extensively in Europe.

Abraham George Silverman whom investigation has determined to have
been in contact with Dorothy Kaplan, wife of Irving Kaplan, was mentioned by
Bentley as engaged in Russian activities. ‘ Nathan Gregory Silvermaster; during
the course of inquiry, contacted Mrs. Silverman and asked for her husband,

Georcs. This c2l1]1 was returned later on December £ 19k ﬂ- Tt is ahmrnnf
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that the Silvermans, the Kaplans and the Silvermasters are on good terms
socially, and there has been a mumber of exchanges of telephone calls between
them during the short period of this investigative coverage. ézu

Kathan Gregory Silvermaster is considered the most important subject
in this case and the head of a group from which Bentley collected information.
As mentioned hereinbefore, Bentley charged that photographic equipment for the
copying of documents was maintained in the basement of the Silvermaster home.
This was verified. Silvermaster himself has not been in contact with any of
the principal subjects for other than apparently social purposes. Bentley
claims that Harry Dexter White, Assistant Secretary of the Treasury, was an
element of the Silvermaster group. It is interesting to note that investigation
has ascertained through a technical surveillance that Mrs. Silvermaster, on
December 2, 19L5, contacted Mrs. Ann White, wife of Harry Dexter White, and
comented that her husband was working on the British loan. Other conversation
was purely social.

Cn December 23, 1945, Mr. and Mrs. Silvermaster spent the evening at
the home of Harry Dexter ¥hite. Mrs. Silvermaster who can probably be considered
of equal importznce with her husband has also been In contact with Rose Gregg,
wife of Joseph E. Gregg, and has attempted to contact Sonia Gold, wife of Bela
Gold, both of whom figured prominently in the Bentley statement as involved

with the Silvermaster group. Another interesting factor is the residence of

William Ludwig Ulmann with the Silvermasters. He is apparently accepted as one
of the famjly, participating in most of the activities of their home and most

of their €ocial contacts. Silvermaster has also been in contact with key figures
of the Communist Party in Washington, D. C., including Charlotte Young and
Elizabeth Sasuly. During the course of investigation, he has had innumerable
contacts with Government officials and employees not mentioned by Bentley.

llllliam Tudwig Ulma.nn, as mentioned hereinbefore, resides with the. /

Q-l'lxrnmnsters Be was a Ma 4er 4 tha Initad Stotes Awny l'l'r- Corpe e
AiLen L] LT A - o debd  WAMG Vedds VWA LU W B dadyg bl L S

October 16, 1943, until October 1l;, 1945, assigned to the Pentagon Build
from which point Bentley charges that she secured documents copied in t
Silvermaster hame which she delivered to her Russian superiors. He is presently
employed as a principal economic analyst, his immediate superior in the Treasury

SECBEX -
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Department being Harry Dexter White, His residence with the Silvermasters
and his employment under Harry Dexter White substantiates at least in part
the statements made by Bentley.

The New York Office has narrowed its investigation to date down to
the following named individuals:

1. Abe Brothman, Consulting Engineer.

2. laughlin Currie of the International Developing Company,
19 Rector Street, New York City, formerly Administrative
Assistant to President Roosevelt. ‘

3, Ray Elson, wife of Joseph Elson, recently released from
the United States Army.

s Alexander Koral, Board of Education, Brooklyn, New York,

5. Dr, Abraham Benedict Weinstein, Demntist.

Abe Brothman was mentioned prominently in the Bentley statement
as having furnished blueprints of commercial kettles to Golos., He is the head
of Abe Brothman and Associates, Consulting Engineem with offices at 11 East
32nd Street, New York City. Investigation to date has not developed any

contacts by Brothman with the other subjects in this case,

Laughlin Currie, formerly Administrative Assistant to President
Foosevelt, was mentioned prominently in the Bentley statement as being helpful
to those engaged in Soviet intelligence whom she knew. Investigation has
revealed that he was used as a reference by several individuals more sctively
engaged in the gathering of information and actually interceded to bring about
no action in the Hatch Act investigation of Silvermaster. He has had no con-
tacts with other individuals mentioned by Bentley during the course of this
investigation, He is presently making plans to leave the United States for
England in the near future,

Ray Elson is the individual through whom Bentley made arrangements
for her contact with ®"Al®, later identified as Anatole Gromov, She also
succesded Bentley in the United States Service and Shipping Corporation., KElson
arranged the contact with “41* which was covered by physical surveillance by
Bureau Agents on November 21, 1945. Both she and her husband are in contact
with known Comminists.

vAlexander Koral was not mentioned in the Bentley statement but
entered the case as a result of a surveillance on Silveimaster in Washington,
De Co Silvermaster plicked Koral up in his automoblle from a busy corner. and
took a long ride with him on December 1, 19L45. This would be & typical method
of contact, according to Bentleys
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Dr. Abraham Benedict Weinsteln who is strongly suspected of being
"Charlie®, the superior of Golos, has been visited in New York City by Joseph
B. Gregg and Peter C. Rhodes, both mentioned hereinbefore, :

Other individuals mentiched prominently by Bentley are not being
treated with in summary form at this time In view of the fact that they are

" no longer considered principal subjects. This situation in the course of the

investigation may change somewhat as inquiries continue, The present trend
is to limiy this case to those individuals’ from whom the most can be realized.
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BACKGROUND OF ELIZABETH TERRILL BENTLEY

~ . . Elizabeth Terrill Bentley was born on January 1, 1908 in New ..Milford,
Connecticut, the daughter of Charles Prentiss Bentley now deceased, Her parents
were native-born Americens and one branch of the family tree traces its ancestry
in the United States back to the voyage of the Mayflower, Prior to entering
upen her college educatlon she resided for various perioeds in New Milford,
Connecticut, Ithica and Rochester, New York, She graduated from Vassar College
in 1930 with an AB. Degree. Following her graduation she entered the teaching

profession, accepting a position at the Foxcroft School, Middleburg, Virginia,

In the fall of 1932 Flizzbeth Bentley moved to New York City where
she enrolled at Columbia University for the purpose of studying for her Masters
Degree, In 1933 and 1934 on an Exchange Fellow;hip she studied at the
University of Florence, Italy, In July of the latter year she returned to
the United States, and that same fall renewed her studies at Columbia University,
recelving her lasters Degree at the end of that gemester. While at Columbia
University on the latter occasion, she came in social contact with Lee Fuhr,
ree Meekirk, who she eventually learned was engaged in the Communist movement,
Mrs, Fuhr asked Bentley to speak before the members of the American league
Against War and Fascism at Teachers:College in New York City, which invitation
she accepted, At this rally she met Professor James Mendenhall, a member of
the League Against War and Fascism, It was subsequently determined by Bentley
that Mrs, Fuhr and Professcor Wendenhall were both members of the Communist
Party and active in the movement in the United States.

In January of 1935 Bentley went to the city office of the American
Ieague Against War and Fascism in New York City, and there assisted this group
in research matters, particularly concerning Italy, for some period, In
Yarch of 1935 she became 2 regular member of the Commnist Party sponsored
by Professor Mendenhall and Mrs, Fuhr under the Party name of Elizabeth
Sherman, She was first affiliated with Unit I. of the Harlem Section of the
Cormunist Party of the United States,

In March of that same year Bentley, through the Columbia Placement
Bureau, secured a position with the Home Relief Bureau, as an investigator,
which position she retained until July, 1935, At the same time of this
employment she was doing work for the city office of the American League
Against War and Fascism, Her experiences and acquaintances both within the
Comaunist Party and its fringe groups expanded,

In the fall of 1935 Bentley returned to Columbia University, taking
special courses in sociology, until the following June, when she engaged in
varicus odd jobs of translating and miscellaneous clerical positions, At the
same time she held several positions in the Communist Party such as Financial
Secretary, Educational Director, Organizer and other miscellaneous jobs,
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In the summer of 1936 she was offered a position at the Amtorg
Camp in Napanoch, New York, a summer camp for the children of Soviet Netionals,
Students at this camp ranged in age from 2 to 15 and according to Bentley,
the camp had no ulterior appearances to her, although she knows the language
spoken was Russian, which she does not understand.

In the late summer of 1936 Bentley'busied herself primarily in the
settling of certain personal business, .

During the year 1937 Bentley'was employed for various periods at
Macyts Department store, as well as & summer camp at Bloomingburg, New York,
She also held other temporary Jjobs in publicity work, did some work for the
Consumer's Union and worked in the publicity campaign for the Honorable
Thomas E. Dewey, then running for election in New York City. .

In June of 1938 through the Columbia Placement Bureau, Bentley
secured a secretarial position with the Italian Library of Informetion, 595
Madison Avenue, New York City., This, it will be recalled, was a propaganda
instrument of the Italian Fascist Government, While in this employment she
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While employed with the Itzlian Labrarizéfflnfofmatlon she secured certain
material which she made avallable to Fé&Erown of the Communist Party Head-
guarters in New York City, F. Brown has been identified as Ferruccio Marini,
a former member of the Communist Party of Italy, and former student of the
Lenin Institute, Moscow, USSR, who arrived in the United States in 1928, He
has been active in the National Administration of the Communist Party, since
that date and is given considerable lineage hereinafter, The employment
with the Ttalian Library of Information lasted until March, 1939, In the

as Jacob Jolos of Wbrld Tourlct, Inc. After thls 1ntroductlon all materzal
which she had was passed to Golos up until the cessation of her employment.

In September, 1939, at the instigation of Golos, Bentley secured
a position as secretary to Richard H, Waldo, the President and owner of
McClures Syndicate, which publishes and distributes the "Whirligig." Golos
explained that Waldo was suspected of being affiliated in some way vith the
Germans, and they were seeking information concerning his activities.
Bentley was successful in covering Waldots activities closely from her position
as secretary, All of this meterizl was submitted to Golos and she remained
as a secretary to Waldo until February, 1940, Nothing significant was secured
by her and Golos was somewhat displeased with the possible exception of the
fact that she learned that Waldo and the Jate Wendell Willkie were in communi-
cation with each other, Richard H, Waldo, as you recall, was the subject of
an intensive investigation by this Purean some years ago following a statement
made by him in the "Whirligig" concerming the bad health of President Roosevelt,
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Bentley was not gainfully employed permanently after leaving
Waldo's until the establishment in April, 1941, of the United States Service
and Shipping Corporation 212-5th Avenue, New York City, of which she became
the original secretary, later serving as vice president, up until the time
that Ray Elscon assumed this position, Elson is shown elsewhere herein as
one of the primary subjects in this case, This company was established

. with money belonging to the Communist Party of the United States made

available by Earl Browder, then National Chairmen of the Communist Party,
. i
Browder made available, according to Bentley, $15,000, whereas
John Hazard Reynolds, the original president, made available $5,000, The
firm was a cover firm for Soviet espionage, the same as World Tourist, Inc,
It ostensibly was to engage in the business of shipping parcels and merchandise
to Soviet Russia, :

It is interesting to note that with Bentleyt!s employment with the
Ttalian Library of Informa2tion she had mo further contact whatsoever with the
Communist Party or any of the fringe groups, and for all intents and purpocses
could be considered a secret member of the Communist Party, Her activities
as a Soviet courier for Golos and others is dealt with in detail in other
sections of this memorandum,
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SQVIET SYSTEM

As 2 result of the contacts of Elizabeth Terrill Bentley with various
individuals ostensibly operating as Soviel agents, considerzble information was
secured from her concerning the system used in this underground espionage work,
Although these methods are set forth under the caption of Soviet System, it
should be noted that they differ little from the methods used by any country
engaged in secret intelligence, In general there is a definite showing of
operations under cover companies such as World Tourist, Inc,, and the United
States Service and Shipping Corporation in this instance, Information is
collected by the use of cover addresses and couriers, Intermediaries, both
primary and secondary are apparent, There is an obvious absence of advanced
technical methods such aeg the use of secret inks, microdots or other highly
technical means of communication, There is, however, as actually existed in
the case, a resort to the use of the copying camera,

Soviet espionage has one clear cut advantage over that practiced
by any other country in the United States as occurred with the Germans in
recruiting from members of the Nazi Party and its sympathizers., The Soviet
espionage system obviously does its recruiting from members of the Communist
Party, However, they are at a distinct advantzge in that a large majority of
the members of the Communist Party are native born Americans or individuals
not native born but sufficiently familiar with the American wey of life to
avoid detection. This was not always true of the Germans who relatively
ez2sily could be sepzrated from the native Americans,

Jacob Golos, in a discussion with Bentley on one occasion indicated
that Soviet intelligence was broken down into three branches, namely military-
naval, political and generel, He did not indicate, however, which branch he
represented. Bentley is convinced that she in fact was working for the NKXVD
and all factors point to a substantiation of this conclusion,

On another occasion while in contact with "Jack™ who has not yet ¥
been positively identified, he described what he referred to as the "polen
method of establlshlng a ring of individuals for the gathering ¢f information,
The term ®"pole" in reality, was the designation of the individual at the apex
of the organization, This organization was described as a single unit, For
ex;mple there would be six individuals who were obtalnlng information for the
Russians, No one of these six individuals would know the identity of the
other five, Each individual would have a courier or messenger and/or a mail
drop by which means they could dispose of the material which they gathered.
None of the six individvals in the unit would know the identity of their
courier or messenger or the identity of the person collecting the material
from the mail drop.

The next step up the ladder would be an individual responsible
for rece1v1ng the information from three messengers and/or mail drops., He

would correlate this material and in turn would have a courier or a nail d rop
to which he delivered the edited information, Tne other three in the unit
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would also have an individual who received their material through a courier
and/or mail drop and correlated it for final consumption. The edited material
from the two individuals each handling three gatherers of information, in twurn
would not know the identity of the courier or the person collecting their
edited material from a mail drop if this was used, In this manner a single
individual unknown to anyone else in the group would eventually come into the
possession of all of the information obtained by the original six individuals,
This individuel or "pole” would know all the original gatherers of the informe-
tion, courisrs, mail drops, and editors in the unit, The last named individual-
designated the fpole" would, according to MJack® normally be a Russian who in
turn would pass the information on to the proper authority,

The purpose of this system has its foundation in the security of the
organization, If any one member of the group with the exception of the Wpole®
becomes compromised he cannot directly compromise any other individual in the
unit, As can be seen, this is what is commonly referred to in intelligence
parlance as a double cui-out system. It would be possible, however, under
this same system to extend it to a triple or quadruple cut-out system without
much difficuliy,

Bentley herself never actually participated in & unit such as is
described above, and can be considered the ultimate in espionage efficiency,
In her instance she collected the material directly from the information
gatherers and delivered it to Golos or her other contacts. As regards Colos
and Bentley's early experience with Soviet espionage, it is apparent that the
former then had the responsibility of passing the information on to a Russian
or a further cut-cut which channelized the material to the proper Soviet
authoritiees, ZLeter in her experiences following the death of Golos, she
undoubtedly was in direct contact with Russians] one at least, who has been j
1dent1fled, nam A atole Gromov, First Secretary of the Soviet Embassy,
Washington, D. C ﬁ

Those individuals selected to work for Soviet espionage were regquired
to immediately divorce themselves from any Communist Party membership or
membership in any fringe group dominated by the Party, This was a rule from
which basically there could be made no exception,

As near as can be concluded the NEKVD for which Bentley was working,
waw interested in securing all types of information, namely economic, political,
social, industrizl, technical end military., This is readily observed from
the type of information which she gathered from the various individuals whose
activities are described in more detall elsewhere in this mémorandum, From
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type of information desired, although she states that her various contscis,
beginning with Golos, made certain specific requests from time 4o time, It is
the normal conclusion from the type of information gathered that the KKVD is
operating more or less as & spunge, taking every type of information in that
is svailable from any source that can be established, Without correlation on
a higher level and without an almost complete absence of jealousy between the
various agencies involved in Soviet intelligence, it is highly unlikely if a
full benefit is secured from the materjpl collected,
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It is, of course, impossible to ascertazin the real effectiveness
of this system without having access to the results presentsd to the officials
of the Soviet Government on a very high level. It is interesting to note,
however, that Bentley's managers were apparently well schooled in the operation
of a secret intelligence system, As an example in Bentley's association with
Golos and those who followed him, she received certain instructions on how to
.avoid being detected in her activities. Repeated warnings were given regarding
caution necessary to detect a surveillance, Golos instructed Bentley that it
would be advisable for her to make a tour of the c¢ity of New York and to
ascertain certain locations where it would be very easy to elude a surveillance
in the event that she detected she was being followed,

As an example, he gave drug stores with two exits, ladies rest rooms
with more than one exit, movie theaters, and other places that could be entered
and left quickly, thereby eluding the surveillance., Golos also had standing
instructions that in the event both he and Bentley were leaving the same premises
to meet someone, one or the other would leave the premises first. shortly there-
after the second party would proceed to the designated rendezvous in such a
manner that any surveillance on the first individual cculd be detected by the
second, By pre-arranged signal the two individuals would know of any surveillance,

Surveillances from automobiles were also mentioned, Any automcbile
suspected of surveilling activities wacs to be noted and the last two numbers of
the license plate memorized, In the event the car was surveilling a contact,
the individual being surveilled was to take a subway, to go down one or several
one~way streets in the opposite direction to the regular vehicle traffie,

In the evert of an ambulatory surveillance crossing and re-crossing
the street was recommended, in such a manner that it was never necessary to turn
directly around to view the person surveilling, As & lasi resort in the event
of & surveillance it was recormended that the person being surveilled should
turn upon the person surveilling and fellow him, Prearranged signals were always
available at the place of a contact for the individual who arrived first., If
he found after arrivel at the rendezvous that he was being surveilled, on the
approach of the second individuzl he was to light a cigarette. In the setting
of appointments it was not uncommon and more often in actual practice to set a
rendezvous for 4, 6, or 8 olclock on a certain date. In this way, the scene of
the contact could be surveilled on at least the first set time and even more
if considered necessary., The system could be varied from three set appoint-
‘ments in one day to three days in a week,

Bentley was also cautioned concerning the maintenance of materiel
in her apartment. It was suggested that she place a2 book behind the door when
she left the apartment in such a manner that when she returned, if the door had
been opened the book necessarily would have been moved, The old method of placing
& thin black thread across the lock of a trunk if material was being maintained '

therein was also suggested,
i QLo
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Security was exercised to the nth degree, even to the point of in-
structing that all trash be burned or flushed down the toilet. When treveling
between New York and Washington, Bentley was instructed to remove all identi-

fication marks from her clothing, as well as her purse, Meeting places were
always held in public places such as restaurants, theaters, and similar

. establishments, Bentley was cautiocned to avoid hotels, private homes, and low

class bars, If objects of bulk were to be transported, it was suggested that
they be placed in a locker in & railroad ox bus terminal and the key delivered
to the individual that was to receive the object, Bentley was also cautioned
concerning the use of the telephone and the possible existence of microphones
in hotels and residences. Qutside telephones, rather then lines that pass
through a switchboard were also to be used, Single telephone booths were
considered more desirable than telephone booths of a series, Bentley at one
time mentioned that she had never been trained in the use of any secret
writing or reagenis, codes or ciphers to Golos, who advised her that she
should not concern herself with such matters,

As regards finances, Bentley states that during her collaboration
with Golos, funds were not readily forthcoming, She received payment for her
traveling expenses only after considerablewrangling and weiting., She at no
time received 2 salary from him or any of his successors and was only re-
imbursed for her travel and other incidentals necessary to the execution of
the task required of her, She itemized her expenses at the beginning,

-
atteching sales slips where presents were bought for comtects, It is Bentley's

opinion that Golos received between $2,000 and $3,000 every two months for

the operation of his Soviet espionage act1v1tles. This money in some instances
came to Golos through Bentley, who received it from unlaentlfled individuals
wno she believed to be connected with the Soviet Consulate in New York City.
Denomrinations of money were never in larger amounts “than $20, Bentley's own
expenses did not exceed $100 per month, conseguently it is epparent that Golos
was supplying, either in the form of salary or other reimbursement for
expenses, etc,, money to a large number of people, While dealing with the
successors to Golos; Bentley states that restrictions on finances appeared

to be somewhat relaxed, Delays of securing reimbursement for expenses were
infrequent, and one of these succescors commented to Bentley that money was

no object as long as it was going for a worthwhile purpose,

It is interesting to note that one of the duties of Bentley was to
buy Christmas precents for the people who she contacted, 2s well as the members
of their family each year, for which she secured reimbursement. The value of
the gift bore a direct relationship to the usefulness which the particular
individual had demonstrated to the Russians, and some of the gifts were of a
very substantial nature, costing perhaps from $90 to $100.

-
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While Bentley was being handled by other than Golos, she received

substantial sums of money, and it can be assumed that this is partly attributable
in at least some instances, to the fact that she was dealing directly with the

Russians rather than with an intermediary such as Golos.
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of finances, the Soviets are not in any sense of the word, novices at con-
ducting espionage, All of the factors mentioned by'Bentley, which can be

"considered as methods of operation, are known methods which in the past have

been used by the Germans, the British, French, Poles, and any other nation
engaged in secret intelligence where diplomatic relations exist between the
two countries involved, It has been proven in this case the information
eventually filters into the Soviet Embassy, where it in turn can be forwarded
to Moscow by coded cable or diplomatic bag, There are probebly other systems
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the existence of diplomatic relations, and the other systems are probably

only meintained as an alternate method in the event of the breaking of these
relations,
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SCOPE OF INVESTIGATION

Investigation in this case has been most extensive and has primarily
consisted of technical surveillances, physical surveillances, mall covers and
other tried and proven methods of inquiry, In order that & clear plcture may
be given of the current situation, it should be noted that at the present
time with reference to the principal subjects emumerated hereinbefore in the
Washington Fleld Office District, there are no continmuous physical surveil-
lances being maintained, Physical surveillances are only now conducted when
information is received from technical survelllances or other sources that
{t:ou.ld dictate the coverage of a particular subject for a particular purpose,
.Technical survelllances are installed on the foll sub;jects in thie case
“at the present time by the Washington Fleld Office: U

-

Robert Talbott Miller, III Helen Tenny '
Harold Glasser ° AW Donald Niven Wheeler i
ce ‘Halperin . Harry Dexter White
— William Walter Remington ; Bernard Redmont ..
ela Gold W e 8onia Gold -l
* @arles Krame W Allan Re Rosenberg
rving Kaplan Ve Harry S. Magdoff .
nger Hiss ¢ Joseph B, Oregg °
athan Gregory S:.lvemaste W William Indwig Ulman -
Viector Perlo:_ \' Abraham George Si._lvermn T

Major Duncan C. 1ee

‘Technical coverage is maintained on Nathan Gregory Silvermaster,
his wife, Wrs., Helen Silvermaster, and William Ladwig Ulmam'By ‘coverage of
one telephone since they are all occupants of the same residence,” -At the
present time two additional technical surveillances have been authorized
for opexaiozi by the Washington Field Office on Philip O, Keeney and Ruth

X - o

Risld.n.A \ *

The sitnation existing in New York is somewhat the same in that
no continuous physical surveillances ave being maintained on any of the
subjects in this cas&ith the exception of Ray Elson a known contagt o‘f
Anatole Gromov, Seco ecretary, Soviet Embassy, was s Do i’[
was thought by maintaining selective physical surveillances in bo ashington,
D. C., and New York City the most could be realized from this case without
an unreasonsble use of manpower, Technical surveillances in operation in

New York City are a5 follows: W . : ~
Cedric Henning Belfrageﬂf Abe Brothman - 7
@.aughlin Currie W Ray Elson) : ]

: W .
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Albert Bugene Kahn Ferruccio Marini
Mary Price Peter C. Rhodes
Dr. Abraham Benedict Weinstein United States Service and Shipping
World Tourists, Incorporated Corporation -
:

: . iTechnical surveillances have also been authorized on the ABA
laboratories %er,ated by Abe Brothman, and on the offices of Laughlin Currie,
An additional technical surveillance has been authorized on Michael Greenberg.
It should be noted that in the making of the instant investigation, no
coverage whatsoever has been made or will be attempted at any time in the

OQovernment offices occupied by any of the persons under investigation or on
telephones within these offices, 16‘\
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NATHAN GREGORY SILVERMASTER, was
E. SILVERMASTFR, NATHAN GREGORY
TERS, NATHAN MASTERS AND SERGE

a 1
R et S LiLL

KOMOV
HELEN WITTE SILVERMASTER, was
HELEN PETROVNA SILVERMASTER, HELEN

oTTrirooL s OmMoTD wnho WA ITA A
SILVERMASTER, MRS, NATHAN GREGORY

SILVERMASTER, HELEN WITTE, HELEN
VOLKOFF AND HELEN:VOLKQV :
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ALLEGATIONS OF INFORMANT

Elizabeth Terrill Bentley, in her statement, furnished the following
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above-captioned individuals,

#Sometime in August, 1941, Golos informed me that he had had
several meetings with a representative of a Russian group in

Washington, D. C.

He indicated, however, that due to his i1l

health, he would not be able to go to Washington to see these
people and suggested that I make a trip to Washington and meet
Mrs, Helen Witte Silvermaster at her home and become friendly

with her.

"As a result,

I went to Washington and actually met Mrs,

Silvermaster on the basis of arrangements for that meeting made
by Nathan Gregory Silvermaster and Golos while Silvermaster was
in New York City conferring with Golos. It is to be noted at

+his naint that Silvermaster subsequentlv told me that upon
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Germany's invasion
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of Russia, he was desirous of lending

active aid to Russla and for that purpose made a trip to New York
City, conferred with Earl Browder and requested the latter to
put him in contact with someone who might transmit information
he obtained to Russia. -

®"0On the occasion of my initial visit to Silvermaster's home
in Washington, D. C., arrangements for which were explained herein-
before, Mrs., Silvermaster treated me in a very careful, cagey manner,
and to my mind indicated a definite distrust of me. She was the
only person present at this time and our visit lasted approximately
one and one-=half hours., She did mention that she and her husband
had known Browder for some time, but the conversation was almost
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of their present or contemplated activities on behalf of Russia,

22

~



,Ir.

trtoaw el e ew

#Upon my leaving her home, no definite arrangements were made
for subsequent meetings, and it is my recollection that such
meetings would be arranged between Gregory Silvermaster and
GO].OB. ’ ’ o V/

7T returned to New York and discussed my visit with Golos
and informed him that I had been treated in a rather suspicious
manner and that Mrs, Silvermaster obviously had her doubts about
my sincerity and the p\x;z{rﬁose of my visit., I later learned from
Golos that Silvemmaster, approximately two weeks later, came to
New York and told Golos his wife had remarked tc¢ him that she thought
I might be connected with the F,B,I., After telling me this, Colos
reprimanded me for creating such an impression of distrust,

"Approximately two weeks after my initial visit to the Silver-
master home, I made another trip to their residence in Washington.
I had been told by Golos that I could expect to be given some material
by the Silvermasters to be brought by me to Golos in New York, At
this time it is my recollection that Silvermaster was employed in
the Farm Security Administration, United States Department of
Agriculture, His wife was unemployed and William Ludwig Ullman was .
employed in the Treasury Department, My only information at this
time concerning the nature of the written material that I was to
obtain was that it came from United States Government sources, I
think it was at this time that I was formally irtroduced to William
IiudW'.-Lg Uliman,

#For background purposes, I wish to state that Ullman originally
came from a wealthy family in Missouri, I think St. Louls. It appears
that at an early age, because of some family difficulties, he left
home and went to New York City, and subsequently secured a clerical
position in a government agency in Washington, D. C., after which
he made the acquaintance of the Silvermaster family; and, it is ny
recollection, the Silvermasters recognized his potentialities and
facilitated his obtaining a job in the United States Treasury De-
partment. By the time of my initial visit to the Silvermaster residence,
Ullman was living in the Silvermaster residence,

Wlathan Gregory Silvemaster is of Russian Jewish extraction
and was born in the Ukraine, I believe, sometime around 1900, At an
early age his family migrated to China where he stayed until about
20 years of age. Silvermaster then came to the United States and
settled in California and attended one of the larger universities,

I think, in or near San Francisco., He received a Ph,D. degree and
subsequently taught for a period of about ten years for a Catholic
college somewhere in California.




"He subsequently was employed State of California in
connection with thelr Division of Labor or the Californla State
Labor Relations Board, the exact name of which I do not recall,
It is further to be noted that during his early years in China he
was educated in British schools and speaks English perfectly with
@ British accent and he also, though a very young boy, became in-
volved with certain Russian revolutionaries then in China, and his

services were utilized in smuggling literature in their behalf,

"During the Longshoremen's strike on the West Coast in 1934
when Browder was being sought by the Vigilantes, he was hidden by
the Silvermasters in their home. I am unable to state whether there
had been previous acquaintance between the Silvermasters and Browder
or not, but after that time they were very close friends.

®*In 1935, Silvermaster and his wife moved from California to
Washington, D, C. where he took a position in the Famm Security
Administration, arrangements for which, I understand, had been made
by some person whom he had met during his labor woerk in California,
It is my understanding that he remained with the Farm Security
Administration, United States Department of Agriculture from 1935
until 1942, at which time he became associated with the Board of
Economic Warfare, and after a few months returned to the Department -
of Agriculture, and then shifted in the summer of 194Y to the Surplus
Property Division of the United States Treasury Department, which
last named position was secured for him by Harry white, present
Assistant Secretary of the Treasury., It is my impression that Lauchlin
Currie probably had something to do with his securing the Board of
Economic Warfare position he held,

WHelen Silvermaster, wife of Nathan Gregory Silvermaster, is
approximately U2 or 43 years of age and was born in White Russia, the
daughter of a Baltic Baron. Shortly after the Russian Revolution, she
went to China where she married a White Russian by whom she had a son,

Anatole, This son who uses his father's family name was, to the last

of my knowledge, in the United States Navy, and I am unable to recall
the family name, She came to the United States with her husband and
established residence in California, and shortly thereafter she and
her husband separated and she became acquainted with Silvermaster with
whom she subsequently lived as man and wife, He was desirous of
marrying her, but she was not particularly anxious in view of her first
marital experience; but after she secured a divorce, which took three
or four years, she finally married Silvermaster., . To the-best of my
knowledge, she has never held any employment with the United States

Jovernment, although she has done considerable voluntary work, such
as engaging in Red Cross activities,
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%The above outlined information came to my knowledge from con-
versation had with me by the Silvermasters and by'various remarks
made by them in my presence, _ .

"In connection with the disposition of material I received from
the Silvermasters and turned over to Golos, I was informed by Golos
that he turned this material over to a Russian contact, Previous
to my association with the Silvermaster group, Golos had been meeting
some Russian. He informed me that he.had observed an individual's
photograph in a newspaper and I recall that the name ended in 'IANY,

Tt i= my recollection that the press carried the nhn+nﬂranh in cone-
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nection with a story that this individual had been apprehended on a
charge of bribing a Standard 01l Company official. Golos informed me
that this was the individual he had been meeting, but whose identity
he had not lmown until he saw the newspaper photograph, This in-
dividual is not the person to whom Golos turned over the Silvermaster
material, but a contact to whom Colos had probably turned over other
information prior to the appearance of the Sllvermaster erowd in this
plcture,

#It appears that after this individual wes arrested, Golos ob-

" tained another contact to whom he delivered his material., I later

learned this individual was known as 'Charlie’y that he was a dentist;
and that he had had a gall bladder operation. I alsoc wish to state that

in one of my later meetings with tJack' I learned from tJack! that 1Chardi
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was described as follows: about 55 years old; 575" tall, weighing 160 .
pounds; stockily built, having dark hair, dark eyes, and a swarthy
complexion, and being of Russian Jewish nationality. After I had been
given this description by 'Jack'!, I recalled that I accidently saw Golos
at one time with an individual who answered the description of the :
person described to me by 'Jack?!, It is to be noted further that I
learned from 'Jack! that fCharliet! was a permanent resident of the
United States and had apparently been in this country for many years.
I never was able to learn in what part of New York City he resided.

"At about the time the Silvermaster group came into this picture,
Golos informed me that because of his ill health, it would probably be

" wise for me to have a contact to turn the Silvermaster material over

to in case snmethlno hannahed to him. He made arrangements for me to

meet an individual in a drug store on $th Avemie somewhere in the
fifties, New York City, This contact whom I knew only as fJohn'! had

a photograph of me and when he met me he was to tell me that 'Charlie!
sent him, In this manner I was to know that this was the contact that

RO TR .

Golos had selected for me. I met this individual ‘Jjohn’ about ten

times. These meetings were either pre-arranged by myself or arranged by

Golos. I recall this individual as being in his middle or late
twentles, tall and slender with very blond hair, blue eyes and typically
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®3lavic appearance, He had an emaciated look, From remarks made
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States and he spoke very poor limited English,

"On the occasion of my second visit to the Silvermaster residence
in Vashington, D. C., I was given by someone there a small unsealed
envelope which I would state contained probably ten or twelve sheets
with typing thereon. I had not been instructed by Golos not to read
any material that might be turned over to me, nor was I so instructed
by the SPlvermasters, except that the latter group seemed somewhat
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I immediately handed to Golos this envelope., He did not inform me to
whom he was going to give this envelope but simply thanked me for
bringing it to him, Visits of a similar nature were made by me at
approximate two week intervals thereafter and on those occasions when
the Silvermaster group had material for me to bring back to Golos, I
would teke it and handle it in the manner described above., On those
occasions I would take down to Washington for delivery to the Silver-
masters various Communist and Rugsian literature secured by me from
Golos.

"My traveling expenses on all trips at the behest of Goles to
Washington were paid by him and I always executed a simple receipt upon
being reimbursed. Also during this peried, upon instructions from
Golos, I collected Commmnist Party dues from persons both in the New
York area and in Washington and remitted such collections to Golos,
whe told me he took them downtown to the Communist Party headquarters,
He would later furnish me receipts from the Party evidencing payment
by these persons of their Party dues,

#For a period of approximately six months subsequent to August,
19L1, when I began the visits to the Silvermaster home, the only in-
dividuals T now of my om knowledge who were actually enga in
securing data for Golos to be transmitted through me were and
Silvermaster, Sometime in the early part of 1942, I realized from
remarks made by those two men that others in the group ‘'were involved!?
in a similar manner, but I was still not received in their fullest confi-
dence and did not learn the identity of these persons for some con-
siderable time. The volume of material being delivered by me from
Ullman and Silvermaster to Golos steadily increased, After Golos'
health became increasingly worse, he told me that he wanted me to
begin reading such material myself, It is my reccllection at this
time that this materiazl which still was in the form of typewritten
notations made by Ullman and Helen Silvermaster consisted of data of
an extremely varled nature and appeared to be secured by them both
through their hearing discussions among government officids and em-
ployees as well as through their reading of various documents and
writings, This material included, for instance, remarks which may have
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¥indicated the policy of the United States Government with respect
to both domestic and foreign issues of almost every description and
was actdally a motley hodgepodge of intelligence, I recall that
Golos characterized the information as 'political.?

"In connection with the information that Silvermaster was
gathering, I learned that when Silvermaster started to gether this
information he obtained some of it on his own initiative and later
learned that on Silvermasterts trips to New York City where he met
Golos, Golos would instruct him as to:the type of information he
was interested in receiving. Silvermaster and Ullman were collecting

datz whieh in thelr opinion wonld he of value to Russia in addition
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to that specifically requested by Golos on the occasions of the many
visits of Silvermaster to New York City. I never received any in-
formation indicating that compensation in any form was being re-
ceived by either Silvermaster or Ullman or by persons who later came
into their picture for such services as I am describing. °

"Sometime in 1942, however, Golos began to give me verbal
instructions for the guidance of Sllvermaster and his group relative
to the nature of the information desired and still later, probably
in the last part of 1942, he began to give me typewritten instructions
in Russian furnished him by 'Charlie! to be taken by me to Silvermaster.
¥y knowledge of Russian was insufficlent for me to gain an accurate
idea of the type of information called for by the written instruction.

®By the fall of 1942 Ullman and Silvermaster began to bring to
the Silvermaster residence documents which they apparently had
secured from Government files to which they had access, TUllman provided
himself with a camera, I believe to have been a Contax, and becane
proficient in document photography. A4lso at this time he and Silver--
master began to dictate to me various types of information. I recall
they would refresh thelr recollection prior to dictation from small
pleces of paper they would take out of their various pockets as though
they had jJotted down brief notations during the day, Ullman photographed
the documents which he and Silvermester brought to the Silvermaster
resldence, which photographs were taken on microfilm, most of which
was supplied by Golos, who obtained it from his contacts., About this
time Ullman bullt an enlarging machine which he gave to me and I took

it to my apartment at 58 Barrow Street, New York City. On only one

occasion, sometime in 194l, did I perscnally witness the photographing
at the Silvermaster residence, but I knew from their conversations

and remarks that such work was carried on in the basement of the
residence and that there was in the basement a more or less permanent
photographic setup, that is, a holder for the camera and a device for
holding documents securely while being photographed,
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"Fhen I would return to New York City with the film, which
at firsi would consist of probably two or three rolls, Golos would
come to my spartment at 58 Barrow Street, where he would run the film
through a viewer supplied to me by U.'L'Lna.n He apparently did this in
order to keep himself currently apprised of the information being
secured and would always take the film from the apartment when he left,

In addition to the ﬁ.lm whioh I would deliver to Golos, I also
began to receive from Silvermaster earbon coples of documents usually
letters from governmental employees, usually Treasury employees out—
side the United States, reporting on conditions where they happen to
be located,

"Hith respect to the dictation which Ullman and Silvermaster gave
me in Washington, D. C., I would transcribe such dictation upon my
return to New York City on & typewriter in my office and deliver the
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#¥ith further respect to the nature of the documents being photo-
graphed during this period, I recall that during Silvermasterts em-
ployment in the Board of Economic Warfare, he occasionally brought to
his residence what appeared to be complete files, and although these had
usually been photographed by the time I arrived in Washington to collect
the material, I recollect that sometime I would see him arrive at his
home with such files and observe him and Ullman looking over the contents
thereof and deciding which should be photographed. It is my recollection
that Silvermaster was in the BEurope-Africa division of the Board of Economic
Warfare, -

®] do not recall definitely, but I believe sometime in the fall
of 1942 Ullman’s induction seemed eminent and I recall there was consider=-
able discussion on the part of Silvermaster and himself as to which braanch
of service would seem most advantageous. I recall they rapidly dismissed
any thought of his entering the Navy or Marine Corps because they thought
both branches were anti-Semitic. They then realized he could not meet
the physical requirements to be commissioned directly so it was declded
that he would await being drafted and attempt to be assigned to the Air
Corps. I recall that he did enter the Army as a private, was subse-
quently promoted to be a sergeant, was recommended for Officers!?
Candidate School, and was accepted and thereafter commissloned a Second
Lieutenant in the Air Force. He later was promoted to First Lieutenant
and was a Captain the last time I saw him. I recall that Silvermaster
was most anxious that Ullman be assigned to the Pentagon Building and
further that through George Silverman he was in fact assigned to the
Pentagon. After Ullman was assigned to the Pentagon Building he resumed
his residence with the Silvermaster family.

RET
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"With respect to George Silveman, he is approximately forty-
five years old, is Jewish, is a graduate of Harvard University and
is acknowledged to be a brilliant mathematician and statistician., Tt !
is my recollection that he went to Washington, D. C. in the early 19301s
and was employed by the Railroad Retirement Board., I am unable to state when o.
under what circumstances he became acquainted with the Silvermasters and
Ullman, except that he may have met the latter in Washington as he and
Ullman were both members of the same fommunist Party unit there. I do re-
call, however, that Silverman became friendly with these people and was at
their home very often and after his being assigned to the Pentagon Building
as a c¢ivilian specialist of some kind, he began to bring documents to the
Silvermaster home there, I saw him on one occasion, but had never formally
met him, With respect to the documents brought by him to the Silvermaster
residence, he in fact did not know they were photographed, From remarks
I heard there I believe it was his impression that Silvermaster would
simply read the documents over, commit them more or less to memory, and
then verbally gave the contents thereof to Earl Browder. With respect
to the ultimate destination of these documents I am of the positive opinion
that although Silverman may have heard of Golos, he had no knowledge that
such material was in fact being received by Golos.

#During the period running from the latter part of 1942 through the
early part of 1943, I became aware through remarks made by Silvermaster,
his wife and Ullman, that Harry White, employed in the United States
Treasury Department, was supplying them information consisting of documents '
presumably obtained by him in the course of his duties in the Treasury
Department. I recall definitely having seen some documents at the Silver-
master residence, which documents wers delivered there by Ullman or Silver-
man, both of whom were receiving material from White, As to the nature of
such written material being supplied by White, I can only describe it as
consisting of reports of a varied nature concerning the financial activi-
ties of the United States Government, particularly as they related to
foreign commitments, also various memoranda and reports from other
governmental departments and agencies, These documents had usually been
reduced to photographs by the time I saw them, but on occasion I would
see the original documents themselves,  »

®In connection with the activities of Harry White, it was appar-
ent to me from conversations I heard in the Silvermaster home, that one of
his most valuable assets so far as the group was concerned was his ability
to place in the Treasury Department, those individuals whom the group was
anxious to have assigned there., Among individuals in this category were
Ullman, William Taylor and Sonya Gold,

*]. have never met nor have I seen Harry white, and the information
concerning him as related above came to me from Mr., and Mrs, Silvermaster
and Ullman, 1 recall also that White was regarded as a valuable adjunct be-
cause of his close relationship with former Secretary of the Treasury Henry
Morgenthau Jr., and was felt to be in a position to secure orable considera-
tion for the USSR in financial matters,

.88
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"During this same period I became aware of the fact that Lauchlin
Currie was friendly with the Silvermasters and was particularly friendly
with George Silverman, To the best of my recollection, Currie did not sup-
Ply Silverman or the Silvermasters wi documents, but used to inform
Silverman orally on various matters, JAs an example of the information
orally furnished Silverman, I recall WHe occasion when Currie info him
that the United States was on the verge of breaking the Soviet cod e
recall that Currie was a social guest on occasion at the Silvermaste
home, although never when I was present as I have never met him, and the
only significant information concerning him I presently recall is that
after Golos!' death there was a discussion between Silvermaster and 'Billt
as to the advisability of introducing Currie and Harry White directly to
the Russian contact., Sllvermaster mentioned this matter to me, and in-
dicated he was not in favor of it and as far as I know such meetings were
never arranged, ) ‘

®I recall further that during this same period mention was made
of Sol Adler, who was a United States Treasury Department representative
in Chungking, China, I recall seeing at the Silvermaster home official
letters written by Adler from Chungking to the Treasury Department in
Washington. Presumably these letters found their way to the Silvermasters
through Harry White, I Tecall Silvermaster characterized Adler as an op-
portunist, but indicated they would like to place him in some strategic
location in the United States Covernment, I do recall that Adler was a
Communist Party member because his dues were among those collected by
Silvermaster and turned over to me,

"Another individual about whom I heard during this period was
William Taylor, previocusly mentioned herein as having been placed in the
Treasury Department by Harry White., My recollection is that he was also
sent as a Treasury Department representative to China and was later sent
to Iisbon, Portugal for the Foreign Economic Administration. He also was
a Commnist Party member who paid his dues to the Silvermasters, During
the interim between his return from China and his departure to Iisbon,
he was in the Treasury Department in Washington and was supplying Silver-
master with written and oral information secured by him in that depariment,
In addition, he prepared a report on conditions in China which he made
available probably to Silverman but possibly to Silvermaster. I recall
having seen this report among the data given to me for delivery to the
Russians.,

Y] also recall that about this time I learned that Irv:lng“ Kaplan,
who was connected with the War Production Board, was giving information
that he obtained through this agency to George Silverman, Through Silver-
master I learned the information from the War Production Beard was coming
from Irving Kaplan through Silverman. Xaplan was also a dues paying Com=-
munist Party member. I never met Kaplan and have no other information
concerning him except that he at one time was associated with the Perlo




Mgroup. The last I heard he was®connected with the Foréigx Economic
Administration.

"Referring again to William Judwig and George Silverman,
I recall that about late in the summer of 1943 a steadily increasing
volume of material was obtained by these individuals which was subse-
quently photographed and turned over to me. I also recall that about this
time Ullman ceased developing the photographs he took and gave me the
undeveloped negatives which I turned over to Golos. Apparently the
reason for this was that the nmumber of rolls was increasing to such an
extent that Ullman did not have the time or opportunity to develop them,
Therefore, I did not have the occasion to actually see what was on the
negatives, However, during this time I did have many conversations with
Uliman and Mr, and Mrs., Silvermaster, and I found out from these con-
versations that the material that Ullman and Silverman were obtaining and
photographing included data on the following: aircraft production figures,
allocation and deployment of aircraft, results of testing of alrcraft,
reports on the efficiency of particular types of airplanes, technological
developments in aircraft manufacture, statistics regarding high octane
aviation gasoline, personal data concemning important Alr Force officers,
opinions of aircraft personnel on other natlons, Army gossip, all pertinent
developments concerning the planning, construction and actual completion
of the B-29, and proposed movements of these planes when they were com-
pleted, data concerning the approximate schedule date of D Day, copies
of directives issued by General Marshall, and information concerning
production, allocation and development of tanks, guns and motorized equip-
ment. Almost every concelvable type of information relating to the Air
Forced part in the war was included, A considerable volume of this
material was brought to the Silvermaster home in its original form, that
is, the documents themselves, However, on some matters Ullman would copy
down figures and make such other notations as were necessary for him to
have a record of the desired data,

Tt 18 to be noted that during this entire period George Silver-
man was a civilian employee of the War Department, also stationed in the
Pentagon Building, assigned to the USAAF, and T am unable to state defin-
itely which information was supplied by him and which by Ullman, This
situation remained from the time of Ullman's original assignment to the
Pentagon Building until the time I ceased relations with the Silvermaster
groups in September, 1944, and the volume of material consistently increased.

#T never knew exactly to which unit or division of the Air Force
Ullman was assigned., However, I do recall that some mention was made of
Major Kades, who worked with General Hillring. I also kunow that Major
Kades and Ullman were friendly and that Kades told Ullman a great many
things that he found out through talking to the General., I am sure, how-
ever, that Major Kades had no connection whatsoever with any of the opera-
tions on the part of Ullman or the Silvermaster crowd, and if any informa-
tion was attributed to Kades, it was innocently done on the part of Kades,

T



®] recall that sometime in tWfsummer or fall of 1943 the Silver-
masters belleved it desirable to have someone placed as a secretary to
Harry White, in order to facllitate the obtaining of information from his
office« As a result, Helen Silvermaster went to one of the Coommunist func-~
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Sonya Gold through arrangements with Harry White, obtained a position

as one of the secretaries in his depdartment. As a result of this employment,
Sonya Gold obtained documents from his office which she copied and turned
her notes over to Helen Silvermasters I do not recall specifically, but

it 1s my recollection that the information which Sonya Gold obtained con-
cerned principally the Treasury Departmentt's opinions and recommendations
and recommendations concerning applications for loans made by the Chinese
and French governmments, I also recall that some of this information con-
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into White's office, I understand Sonya Gold is no longer employed by the
Treasury Departaent,

"T also recall that in about the spring of 19hh, Bill Gold, the
husband of Sonya Gold, came into the picture. Bill obtained a position
in the Foreign Economic Administration esnd according to the conversations
I had with the Silvermasters and Ullman, I determined that Bill had been
supplying this group- with what they indicated was excellent information
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conversations at the Silvermaster home, either Gregory Silvermaster or
Ullman made the remark that Eill had done such a good job that tlisy were
thinking of supplying him with a camera so that he could do his own photo-
graphing at home., As far as I know Bill Gold is still employed with the FEA,

®*In further connection with the Silvermaster family, I know that
Helen's son by her first marriage, Anatole, went to some southern university
and was indicated as a remarkable physicist., He was raised as a good Com~

minist and he nn necasion wonld come to New York zand deliver me material
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that had been gotten together in the Silvermaster home., Anatole, however,
was drafted into the Navy sometime in 19hL or thereabouts, and as far as
I know he is still in that branch of the service, It is my recollection
that he was assigned to a Naval Training Station near Chicage, Illinois,
probably the Great Iakes Naval Training StatioNe « « o ¢ o o ¢ o ¢ o &

WDuring the time I was associated with Golos I very often saw
Berney Schuster and his wife come into the office where they talked with

Bialos. T knew st this time that Schustsr was connected with the Finance
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Division of the Compunist Party District and alsorecalled that his Party
name was Chester. All during my association with Golos I merely knew
Schuster as a social acgquaintance of Golos, However, late in the Spring
of 194h, I met Schuster on the street and Is had a long conhversation

with me., T asked him how Gregg Silvermaster was and, when I appeared not
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®to know him, he made a remark to indicate that he was familiar with
Silvermaster and other persons who were doing the same type of work

as Silvermaster. As a matter of fact he told me that he had been somewhat
irritated over the manner in which some of the Communist Party members

had been taken away from the Party and subseguently returned to the Party
in an. extremely nervous state. He indicated that some of these people
needed psychiatric treatment as a result of the activities they had engaged
in since leaving the Communist Partye o o « ¢ o« ¢ o = s o &

*¥ith respect to my previous knowledge of any of the persons
mentioned above, I can state that I had heard M. Gregory Silvermaster
mention & red-headed man named Kramer and it is my belief Silvermaster
had known Eramer in California prior to their removing to Washington,
Mention had previously been made to me also of Perlo by Silvermaster, who
used to complain that the activities of Perlo in Washington were up-
setiing Ceorge Silvermane « ¢ « ¢ o ¢ ¢ + o 5 ¢ @

MAth reference to John Abt, I had never met this individual prior
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mention by Silvermaster that there was a person named Abt wandering
around Washington seeking information of one kind or another, the
exact nature of which T never learneds o« o o ¢ ¢ o
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"In connection with my activities with Catherine, I recall that
eilther on one or two occasions I turned over material to her that I
had received from the Silvermaster grouPe o « o ¢ o o o »

#In about September, 19Lli, at the time that Bill was co .te@la‘eing
moving to Baltimore or Washington, he informed me that he was going to

personally take care of the Silvermaster group and that I would not have
any further connection with them. . . . - + »

"] have not seen Bill since that meeting and my only further
knowledge of him comes from questioning put to me by Al a month or two
ago, ostensibly to find out if I had seen Bill lately, In addition,
it will be recalled that I by chance encountered Gregory Silvermaster
in Pennsylvania Station in New York in August, 1945 and during a few
mimites conversation with him I asked if he had seen Bill lately.

He said he had not seen Bill for a couple cf weeks but that he was
Stillaround.................

Tt will be recalled by this time {Christmas 19LhL) Bill was
contacting the Silvermaster group and I made no Christmas purchases
forthem.,,.,,,,....,.
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"Golos told me sometime dur¥hg this period (1943) that the
pressure was becoming increasingly heavy for him to turn over
certain of his American contacts to other Russians, He stated
particularly six months before his death (Thanksgiving Day, 1943)
that he had been requested to turn over Mary Price, the Silvermaster
group and myself, He, of course, refused to do this and T know that
at the time of his death he had not turned over any of his contacts -
to any other persons; the only concession he had made in this regard
was that the material I was picking up from the Silvermaster group
in Washington was to be given by me directly to Cathering, the wife
of Bill, thereby theoretically circumventing Golos. In fact, however,
I was surreptitiously making this material available for Golos! in-
spection prior to passing it to Catherinee « o« o« o ¢ ¢ 5 ¢« ¢ s

®In June, 194, I met Browder and on this occasion he told me
it would be agreeable if Bill, my contact at that time, met with Gregory.
Silvermaster not oftener than once a month and that such meetings must
be held in New York City and not in Washington., At a later meeting in
June he agreed that the entire Silvermaster group should be turned over to the
Russians without restrictions of any kKdnde o o ¢ ¢ ¢ s o ¢ s & «

8Tt came to my attention from Gregory Silvermaster sometime prior
to the death of Golos that Peters was in Washington and was attempting
to infiltrate into the Silvermaster group, that is, to secure informa- \/
tion from some of the members thereofe. I recall that when I informed.
Golos of thls attempted encroachment by Peters, Golos went to the New
York headguarters of the Communist Party and made a protest there to
someone..........

"The only other information I presently recall which may concern
Hiss is that on one occasion when Gregory Silvermaster complained to me
that Victor Perlo was upsetting existing arrangements among members of
his group in Washington and asked if I could not do something to remedy
the situation, I told Bill that Silvermaster's complaint and he said he
knew a person named 'Gene! who could 'lay down the law to those boys
and straighten them out,!"




BACKGROUND

Personal Histary, Activities and Assoclates of .
Natbhan Gregory Silvermaster

Nathan Gregory Silvermaster was born in Odessa, Russis, November 27,
1898. He was naturalized as a United States citigen at San Francisco,

“California in 1926. He received a Bachelor of Arts Degree from the University

of Washington, Seattle, Washington in 1920; attended Stanford University in
California, 1926 to 1927; attended the University of California, Berkeley,
California, 1929 to 1932, receiving a Doctor of Philosophy Degree in Economics.
In 1932, he was associate economist with the California State Unemployment
Commission., In 1933 until March, 1934, he was employed as & statistician for
the California State Department of labor. From March, 1934 to 1935, he wae
an economist for the California State Emergency Relief Administration. In
August, 1935, he became & senior labor economipt with the Resettlement
Administration. He transferred to the Maritime Labor Boerd as principal
economist in November, 1938. In July, 1940, he returned to the Department

of Agriculture in the Farm Security Administration as a principal labor
economist. He was so employed through 1944. As of June 16, 1945, he was
employed by the Procurement Division of the United States Treasury Department,

Nathan QGregory Silvermaster registered for Selective Service on
Februsry 16, 1942, with local Draft Board #2, 3000 Connecticut Avenue, North-
west, Washington, De C+ On his registration Silvermaster stated he was born
November 27, 1898, at Odessa, Russia. Silvermaster identified his wife as Halen P.
Silvermaster whom he married in 1930 at Huntington Park, Ios Angeles, California,
According to Selective Service records in 1942 Silvermaster was a Ddrector
of the Labor Division of the Farm Security Administration, Department of
Agriculture, at a salary of $5,800 per annum. He indicated he had formerly
been employed as a senior labor economist for the United States Govermment
from 1935 to 1938 and from 1938 to 1940 was chief economist for the United
States Maritime Board engaged in preparing recommendations on labor to the
Congress of the United States. A supplemental qQuestionnaire submitted by
Silvermaster under date of May 15, 1942 indicated he was serving as chief
economist with the Board of Economic Warfare and was in charge of Buropean
and African Division of this work. As of November, 1945, Nathan Gregory
Silvermaster was residing with his wife at 5515 - 30th Street, Northwest, Washing-
ton, D. C. -

A Hatch Act investigation was instituted by the Federal Bureau of
Investigation in Jamuary, 1942, predicated upon reports that Silvermaster was
a member of the American League for Peace and Democracy, and & member of the
Washington Comnittee for Democratic dctiom. The Batch Act investigation was

canpleted and reports submitted to the United States Depertment of Agriculture
in November, 1942, :

(FN
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: m July 1, 1943, the Director of Personnel of the Department of
ulture advised that the Interdepartmental Committee on Employee inves-
tions had suggested that additional interviews be had with Mr. Joln M.
ody of the United States Marltime Cammlssion, Mr. Wayne Morse, then a

er of the National War Labor Board and now Senator from Oregon, and

hlin Currie, Administrative Assistant to the President. The three inter-
r.were conducted and a report subumitted ‘to the Interdepartmental Committee
sloyee Investigations in September, 1943. On Junme 15, 1944, Mr. T. Roy
JDirector of Fersonnel and Chairman of the Departmental Committes,

d States Department of Agriculture, advised the Interdepartmental
'_ftéa on Employee Investigations that the record in the Silvermaster
tigation did not contain evidence sufficient to warrant charges that
rmester was a member of an organization which advocated the overthrow
’éovarnment of the United States.. .Lccordingly, no gction was taken,

indicated to be a Communist and of Russian-Jewish descent. Silver-
‘deseribed as born on November 15, 1898 at Odessa, Russia, and had

: i%e.nda.nce at the Unlversity of Washington at irregular intervals since
: IgQ;.B An al‘Las of Silvermaster was shown to be Nut Zilbermeister.

botober " 1923, an J.nvestigation was made regard.mg a reference
_one Jacob Trachtengerts, a Russian who had applied for entrance
reference was Nethan Silvermaster, 2314 Dwight Way, Berkeley,

7 !Ie one med Nathan Silvermaster was found at 2314 Dwight Way.

e _‘_ o

k- cauped certain persons to consider mm & Communist, He was

; 5an ‘Francisco County as & Democrat and reportedly assoclated
cymniats ‘among whon were Sam Kagel and Iaaac Folkoff,
i

_ pe Department of Agriculture contain & report Ihich
er in 1935 comtacted Sam Darcy, head of the Communist
- §pls r eport further states, "By virtue of his associa-

) a:nd part.icula.rly by virtue oi‘ Wiz thesis, it can be
an active radical.® XA nrifi Aan

- contridential LT OYmAar
er!of'the ccunmmist Ekrty rrqn 1932 to 193‘7.
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Silvermaster was reportedly derground member of the Communist
Party in Seattle in the early 1920's, and was editor of the Seattle Union :
Record. A confidential informant advised that Silvermaster became friendly
with Louis Bloch in California in about 1930 when he reentered the Communist
- Party. Another confidential informant bas advised that he had heard that
Silvermaster was & representative in the United States of OGFU. A confidential
informant has advised that a brother-in-law'of Silvermaster's wife, named
Scherbackoff, a Soviet agricultural expert, and the older brothers of
Gregory Q'l'lu-nrmae'l'pr were active in the Soviet Ravoluntion in V'Isﬂ‘lvm‘l‘nlf ohe
of thom was close to Boris Skvirsky, further identified as Direc‘bor of t.he
Soviet Information Bureau.

Silvermaster was interviewed under oath by the Washington Field
Office of the Bureau, and denied membership or activity in the Washington
Cammittee for Democratic Action in the Communist Party, While he was a
student in the University of Washington, Seattle, fram 1918 to 1920,
he associated with w Phillips and Garrand Ethel, who from 1935 to
1938 were members of the Communist Party Professional Umit, He was also
associated with Dr. David Hersh, whose home in Seattle in 1936 was a meeting
place of the Young Communist League. He was also associated with.Mrs. Samuel
Walters, whose husband is reported to be & violent Communist. In 1932,
Garrand Ethel mentioned above, in discussing now many party members were
getting into the Govermment, mentioned Silvermaster who had formerly been
at the University of Washington in Seattle.

b""
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the year 1936. In 1939, the special committee on Un-American Activities

of the House of Representatives published a membership list of the American
League for Peace and Democracy, Washington, D. C., which showed that Gregory
Silvermaster, economist for the Maritime Labor Board, was a member of the
American league for Peace and Democracy.

A William Barkan of San I-‘ra.ncisco, California adviséd that his

mother, Mrs. Hans Berkan, on one occasion attended a meeting of a ladies!

group at which Gregory Silvermaster spoke. Silvermaster, sccording to
Barkan was at that time a vowed member of the Communist Party. This was
in about 1936. Dwring the course of his talk, Silvermaster made reference
to the overthrow of the United States Government, and preached in favor of
Communism. When Mrs. Barkan argued with Silvemasier, ine latter made a
rema:k to the effect, *You and your money--——we!ll annihilate you.*

In the Iatter part of 1940, Nathan Gregory Sllverm.a.sber, Economist

-yt +hn "ﬂ-v--!-&-nu-— T al ane

Wi il wiii€ L800T .Ducu.u Nn ILI.S “lle’ nB.l.BIl ro Duvemwr, were
carried on the active indices of the Washington Committee for Democratic
Action,
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Gregory Silvermaster was staitew to be an acquaintance of Lauren W.
Casaday, a4 reported member of the Washington Committee for Democratic Action,
and it was stated by Miss Dorothy M. Sells, Director of Research of the United
States Maritime Labor Board, that Casaday appeared to be & protegs of Gregory
Silvermaster and Louis Bloch of California. It is noted that Casaday was

. reported by the same source to be a cantact of both Harry Bridges and Thomas

Ray. Casaday was an analyst in the Division of Monetary Ressearch, United
States Treasury Department, &and in February, 1942, was assigned to the United
States Embassy, London, England.

Mrs. Oregory Silvermaster accompanied Robert Alexander Brady, head
social economist of the Office of Price Administration, a reported member of
the Communist Farty, when Brady rented his Washington residence at 6266 29th
Street, N. W., Washington, D. C., according to Mrs, Edith M. Jones of Washington,
D. C. Will Alilen advised that Ir. Brady was consulted by Gregory Silvermaster
when the latter was preparing his thesis entitled, “Lenin's Economic Thought
Prior to the October Revolution.*® Allen further stated that Brady was given
as reference when Silvermaster applied for his position with thne Depertment
of Agriculture.

In a letter to Private Isadore Salkind, Pfc, ASN 33133849, dated
June 27, 1942, Jean Hinton, 2222 I Street, N. W., Washington, D. C., advised
Salkind that her boss (Silvermaster) had come back. Salkind is a reported
Communist and was a member of numerous front organizations in Washington, D. C.,
prior to his induction intc the Army. .

N. Gregory Silvermaster, 3630 Jocelyn Street, N. W., was the 7
registered owner of an automobile which participated in a parade staged by
the Washington Friends of Spanish Democracy in Washington, D. G. s On February 26
1938.

In connection with the Hatch Act investigation of M., H. Naigles,
with aliases, economist, Postwar Labor Problems Division, Bureau of Labor
Statistics, United States Department of Labor, it was noted that Neigles, a
member of various front groups in Washington, D. C., was apparently acquainted
with Gregory Silvemmaster, who was reported by Davis Sapos, Office of the-
Coardinator of Inter-American Affairs, to be probably a member of the Sov:et
Secret Police,

During the investigation of Walter Sassman, Associate Seoil Science
Analyst, Department of Agriculture, & member of various front groups, who denied
he was a member of the Comnunist Party, it was alleged by Mr. R, C. Jacobson
of tne WPA that Sassman was friendly with Silvermaster and had worked for him,
Jacobson claimed that Silvermaster was also an a].legad COmnun:Lst.
h
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During the course of an investigat:.on of the activities of Edwin S.
Smith, now National Head of the National Council of American-Soviet Friendship,
it was reparted that Mary Van Kleeck, member of numerous Communist front groups

and representative of the Russell Sage Foundation of New York City, was reputedly

a leader in the Commmnist Party and that on Thursdays she regularly came to

Washington from New York and conferred with Edwin S, Smith, then on the National

labor Relations Board, with Alice Barrows and with N, Gregory Silvermaster.
4

It was reported that shortly after the United Federal Workers of
America was chartered by the CI0O, locals in Washington, D. C., established a
Federal Workers School. In September, 1939, the “Federal Record,"” official
organ of the union, announced that the teachers would include Ir. Gregory
Silvermaster.

In Decémber, 1943, the names of Helen and QGreg Silvermaster, 5515

30th Street, N, W., Washington, D. C., appeared on & list of names and addresses

in the possession of Haakon Chevalier, reported Soviet espionage agent of
Berkeley’ califcrni&- ]

1 Ioulse Bransten of San Francisco, California,
NKVD agent attached tc the Soviet Consulate,
ce of Gregory Silvermaster in the Department

L'\f/
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of Agriculture Building, Washington, D. C., shortly after noon. After having
lunch with him.at the New England Raw Bar on 12th Street, S. W., they returned
to the Agriculture Building, where Louise Bransten remained for over an hour.

Dr. David Hersh of Seattle, Washington, déhtertained Gregori Kheifets,
NXVD agent of the Soviet Consulate, San Francisco, in his home on December 24,
1943. Dr. Hersh was a iriend of Gregory Silvermaster.

In the investigation of DIr. Louls Bloch, with aliases, an associate
of i

stated that during

other Communists, Sam Dercy, Dr. Silvermaster and Joseph Gaer. Darcy was at
that time District Director of District #13, Communist Party, USA.

Washington, in 1944, an agent o s Bureau that she ha
sited Silvermaster in California when she was en route to Europe in the
early 30fs.

Gregory Silvermaster, 5515 30th Street, N. W., Washington, D. C.,
was & sponsor in May, 1944, of the visa applzca.nt Hugo Richard Woog. Woog was
& Swiss married to a Russian-born wanmsn in Harbin, Manchuria, who was residing
in Mexico City at the time the visa application was filed. His brothers

resided in Mexico City and Zurich, Switzerland, Woog was a gr te in dentistr

-~
-

(S I
L

the maritime difficulties o " met Dr. Bloch at & meeting winich included

A



at the University of Tomsk. Gregory Silvermaster, in acting as his sponsor,
stated that he had arrived in the United States at San Francisco aboard the
Tenyo Maru in August, 1915, and was acting as sponsor because Mrs. Woog was

his, Silvermaster's, sister. Woog's case oame before the Primary Committee on -
Visas and received an unfavorable opinion unanimously, August 10, 1944. The
Review Comnittee likewise rendered an unanimously unfavorable opinion

September 27, 1944. The Board of Appeals, however, on October 25, 1944 anted
them admission to the United States.

o\

The Washington Field Office ascertained that om August 26, 1944,
Madvised that GEEESNEEEINI : the CTO Maritime Committes,
ashington, D. C., that Greg Silvermaster had urged him to a job in -

the Procurement Division operty Disposal. ted to
S discuss the matter witl#i‘rom two ts of view, that is, what
i Greg wanted and, %the other point¥ of view stated that Silvermaster
is an "interesting guy.® ’ ' b7 1))

Califﬁﬂ iiﬁii iederat’ion
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B es orders from Louis Bloch, who is closely associsted with Gregory 7D
Silvermaster, who- characterized as another Communist in Govermment service.

During the course of the investigation of Herbert Resner of .
San Franclisceo, California, attorney for the Communist PFarty, and & membeg
of the Professional Club of the Party in San Francisco, it was believed
that Gregory Silvermaster was identieal with the individuzl known as "Greg,f
Resner was contacted by an unidentified person regarding the appointment of
®"Greg® as Director of the Disposal Board in the Treasury Department. Resner
was quotedas saying to Louise Branstem, mentioned heretofore, that he would
write & letter to Senator Sheriden Downey, and that he would have Bartley
Crum, President of the National Lawyers Guild in San Francisco, take the
matter of ®Greg's® appointment up with the White House,

Additional aliases of Nathan Gregory Silvemmaster, appear in the
files of the United States Civil Service Commission as E. Silvermaster, Nathan
Gregory Masters, Nathan Masters and Serge Komov.

i
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'Dunng an investigation of d Bransten, with aliases, & menber
of the Communist Party, it was determined that he 8 friend of Gregory

Silvermaster. Silvermasier transferred December 29, 1944, from the Farm

Security Administration to a position with the Treasury Department at a salary
of §8,000 per annum. A check of the Civil Service Commission records in the

‘District of Columbis, reflected that Silvermaster had been "flagged® by

the Commission as & lmmm Commnist on the West Coast and in the District of
Columbis, The Civil Service Commission refused originally to permit the

transfer of Silvermaster from the Farm Security Administration to the Treasury
‘Department, but their files indicate pressure was brought by the White House

T - -

in securing this transfer for S:t.lvermast.er.

A review of the ﬂ:ivil Service files rurther shcmed that Silvermaster

" was fnendlyﬁth Richard Bransten, the latter's former wife, Louise Bransten,
~and Richard's present. wife Rut.h McKenney, also a Gommnist.

L '? During the course of the investigation oi‘ nr. Paul ‘Radin, a known
Ccmnunist and lecturer 2t the Commnist-controlled California Tabor School

“T 4in Sﬂn Francisco, it was determinied that Radin in 194/, advised Louise Bransten,
- - above mentioned, "thai he hﬁd seen "Greg® in Washington and that “0reg® is now
‘> an economist with the Tre#sury Dapa.rtment. ¥Greg" further sent his respects

- to Louise Bransten throu@: It. is believed that ‘the "Greg" rei‘erred to

. 1s f‘;regory Silvermaster._;- " N '

f'ﬂ;&
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During the invea:tigation “of Robert Tan:m;, lliller, 111, it was

detemined that the subjeét was #cquainted with & Mr. Silvermaster, and has
" mentidned the latter's name on occasion to one Jack Roth. It is believed
~ that this individual is idantioal with Gregory Silvermaster.  Robert Talbott
~..Miller, IITI, and his wife Bre véfy well acquainted with Dr. Maurice Halperin
"“of the Office of Strategic S&vic '
' ldminit‘bratim. i :

and Jolm l[. Hazard o:t‘ the Foreien Econcmic

)
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Personal History, Activities and Assoclates

of Helen P. Silvermaster !

Helen P. Silvermaster was born in White Russia, the daughter of a
Baltic Baron known as Baron Peter Witte. She is about 42 or 43 years old,
Her father was & counselor to the Czar and once headed a large Russian scientific
expedition to Mongolia. He also acted as an advisor to the Mongolian Government
and after the October Revolution he was arrested and subsequently released,
thereafter becoming the head of Rice Institute in the South Ulxraine where he

"engaged in scientific work,

. After the revolution she went to China where she married a White
Russian whose last name was Volkov. About 1923, he came to California as an
advisor to the Manchurian Prince and presumably she accompanied him. EHe was
allegedly sent here by the Russian Government and it 1s said that he finally
became an 0.G.P.U. agent, according to Charles Malamuth, who is a teacher of

- Russian at Cornell University, Ithaca, New York, and formerly with Military

Intelligence. Will Allen, & labor writer for the Washington Deily News, stated
that she was supposed to have been the common-law wife of one Wolkoff, who was
an OGPU agent. He was stricken with tuberculosis and asked Slilvermaster to
look after his wife. As a result of this marriage a son, Anatole Boris Volkov,
was born in San Francisco, October 29, 1924. Shortly thereafter, she separated
from her husband and lived with Silvermaster whom she married three or four
years later, after securing a divorce from Volkov. Her marrlage to Silvermaster

48 believed to have occurred in 1928 or 1929..

Since August of 1935, Helen P. Silvermaster and her husband have lived
in Washington, D. C., their address since 1939 being 5515 30th Street, N. W.,
and prior to that, 2620 Jocelyn Street, N. W. She is not known to have been
gainfully employed in Washington but it has been reported that she has done
considerable voluntary work such as engaging in Red Cross activities. She is
said to still have relatives in Russia and, sccording to Benjamip Mandel, 3101
Permsylvania Avenue, S. E., Washington, D. C., she has a brother-in-law by
the name of Shcherbackoff, a Soviet agriculturel expert, who was in the
United States for a while,

According to the records of the Regétrar's of fice at the Univer-
sity of North Carolina at Chapel Hill, North Carolina, her son, Anatole Boris
Volkov, entered the university in June, 1942, after having attended Woodrow

Wilson High School in Washington, D. C. He withdrew from the university,

May 10, 1944, to be inducted into the United States Navy. These records listed
his mother as Helen P. Silvermaster, a graduate of the University of Moscow,
Russia, and his stepfather as N. Gregory Silvermaster. It was reported that
Anstole sometimes went to New York to deliver material for the Silvermasters.

A picture of Anatole, obtained from the university records, is available in the
file of the Charlotte, North Carolina Field Division. Another photograph of

Ir‘"r
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 prominent in the Comrap investigation.

O D

him taken as he was leaving the conven hall of Communist Party District #16
on April 30, 1944, at Richmond, Virginia, is available in Bureau files.

He was reportedly assigned to a naval training station near Chicago, Illincis,
probably the Great Lakes Naval Training Station.

O
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d she
divorced wife of Richa ransten. Both she and her husband have been

R v

The names of Helen and Greg Silvermaster, 5515 30th Street, N. W.,
Washington, D. C., appeared on a list of names, apparently a 1943 Christmas
card 1ist, prepared by Haakon Mawrice Chevalier, a professor in the French
Department of the University of California, frequently mentioned in the
Comrap and Cinrad investigations.

It has been reported that Mrs, N. Gregory Silvermaster accompanied
Robert Alexander Brady when he rented a home on 29th Street, N. W., Washington,
D. C. Mr, Brady, at that time, was the head Social Economist in the Qffice
of Price Administration and the subject of a Hatch Act investigation. He was
reported to be a member of the Cmnmuﬁ.st Pa.rty and of several front organizationms,

David Saposs; Office of the Coordinat Tnter-American Affair

cordinato Inter-Ame n Affairsg,

stated that Helen Sllverma.ster was one of the leaders in the Washington Book
Shop, the American League for Peace and Democracy, the Washington Committee for
Aid to China, and probably the National Federation for Constitutional Liberties.
He added that he had heard that her husband represented the 0.G.P.U. in the
Tnited States. 7

- b?e'

The name, Helen Silvermaster, appeared on a list of members of the
ashington ittee for Aid to China. This list was furnished b LD

in employee of the Ceneral Accounting Office, who desecrib

er as being one of the most outspoken and radical members of this
organization, The organization is no longer in existence.

'l‘he names of Mr. a.nd Mrs. s:.lvermaster a.ppeare i

$45.00 to this organization, which is reported to be Comnmist
controlled.

On March 18, 1938, Mrs. Silvermaster and her husband attended a reception
in honor of Dr. Gustav Regler by the Women's Comnittee of the Friends of Spanish
Democracy. Dr. Regler, for many years, was a leading Communist wrigér in Germany

43
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and later became a political commissar in one of the Internatiénal Brigades in
the Spanish Revolution, He is presently residing in Mexico where he has

ostensibly departed from the Communist Party line.

In 1941, Mrs, Gregory Silvermaster, 5515 Thirtieth Street, N. W.,
Washington, D. C., was mrried on the active‘indices of the League of Women
Shoppers, Washington, D. C.

The name of Helen Silvermaster, 5515 30th Street, N. ¥., Washington,
D. C., appeared on the membership list of the Washington Committee for Ald
to China in 1941.

[, T . I 17V mee ARV n i e e EETFf ™AL L. b v =
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Washington, D. C., appeared on the list of alleged members of the Washington

Bookshop Association at sometime prior to 1941,

The name of Mrs. Gregory Silvermaster, with indication of membership
in the Washington Committee for Democratic Action, appeared on the list of the
members of the Washington League of Women Shoppers as of 1940.




RESULTS OF INVESTIGATION

A physical surveillance was instituted on Nathan Gregory Silvermaster
on November 17, 1945, This surveillance revesled that he resides at 5515 - 30th -
Street, N. W., Washington, D. C., with his &ife, Helen P, Silvermaster, William
Indwig Ullmann also resides with them at that address. .

On November 29, 19L5, under a suitable confidential pretext, a de-
tailed observation of the basement of the Nathan Gregory Silvermaster residence
at 5515 - 30th Street, N, W., was made, It was ascertained that a laundry room
spproximately 12 x 15 feet, opening off the furnace room, has been converted
into a dark room, It was also ascertained that two photo flood bulbs with
sttachments for attaching to holder or frame were found on a shelf beneath the
work bench, In a work drawer in this room the bellows of a camera was found,
This is similar to the bellows appearing in the photo record camera used by the

Burasn,. Qawvaral 14doht maflantarne wawa foamd an tan af tha raftars in thia ronm._
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The lsundry room, which had been converted into a dark room and which is located
on the north side of the basement, contained a standard enlarger. Adjacent to
this enlarger was a photographic time clock., Shelving and work benches in this
dark room contained miscellaneous photographic equipment such as frames for
drying prints, a cutting knife and board and an assortment of new and used
printing paper.

Drawers and cupboards had been built under the work bench and contained
photographic developing equipment. A good stock of commercial developing fluids
and so forth was noted., Pans and developing fluid holders were also stored in
these cupboards as was a stbstantial supply of printing paper in various sizes
ranging from 2% to 3% on up to 8 x 10, The dark room gave the appearance of
having been recently used as the waste paper basket contained blank negatives,
some film which was still wet, wrapping paper from film packs, empty film pack
cartons and trimmings from photographs indicating that a large number of photo-
graphs had recently been trimmed, One of the drawers under the work bench con=-
tained a large quantity of negatives in strips 2% inches wide and 18 inches long.
These negative strips were filed in a loose-leaf booklet. A casual examination
of these indicated that they were photographs of individuals, scenery and homes,
No documents were found in this group of negatives, No camera was found in the
dark room but it was observed that on the south, top shelf of this room was a
stand and holder which was similar to the type of stand and holder used on a
photo record camera, '

In the rumpus room of the basemant were found two wooden tripods
similar to the type used with the speed graphic camera equipment furnished by
the Buresu. There were two large photo flood bulbs with reflectors and boxes
containing approximately eight new photo flood bulbs, On a desk in one corner
of the rumpus room was a large pasteboard box which contained a lamp very similar




to the lamp used on the Bureau's photo record camera for focusing. This lamp
~ appeared to be practically new. A box on this desk also contained two electric

dryers, .

On November 27, 1545, through a technical surveillance on the Silver-
master residence, it was ascertained that individuals by the name of Marjory
and Charlotte Young conversed with Helen Silvermaster in such a manner as to
indicate that they were all mutunal friends, It was also noted that Eddie Young
was a frind of Helen Silvermaster and that he had stayed with the Silvermasters
in the past., The Washington Field Office file reflects that Charlotte Young
is a key figure Communist, having been director of the white collar or under-
cover Communists of the Communist Political Association in Washington, D. C,
vntil January 16, 1945, Thersafter she was elected to the City Executive
COmmittea of the Gommxmist Party. Eddie Toung (Edward S:ldney Ioung), husband
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to be on the West Coast at the present time, having been recently discharged
from the Army Alr Corps.

On Dec?faer 1, 1945, physical surveillance revealed that Nathan Gregory
Silvermaster met /Alexander Koral of Brooklyn, New York, and spent some time in

his company. Information conceming Koral, »io is employed by the Board of
Education, Brooklyn, New York, and who is alleged to be a Communist, is being
aet out elsewhere in this case summary in view of his contact with Nathan Gregory

Silvermas TOT

On December L, 1945, the technical aurv'eillance on the residence of
the Silvermasters revealed that Rose Gregg, wife'of subject Joseph Gregg who
was also named by Elizabeth Bentley as being engaged in Russian esplonage, con-
tacted Helen Silvermaster and they made an engagement to have lunch together
on this date, Physical surveillance revealed that Helen Silvermaster and Rose
Gregg had lunch togethser at the Georgis Avenue .Hot Shoppe,

Tw
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O« Keeney, who is employed at the Library of Congress and who resides at 215 B
Street, N. E., Washington, D, C., was a visitor at the Silvermaster residence,
Investigation has revealed that Phillip O, Keeney is the subject of a closed
Hatch Act investigation,

On Dacember 2, 1945, Helen Silvermaster attempted to contact Mrs,
Elizabeth Sasuly but was unsuccessful, according to the technical surveillance.
Elizabeth Sasuly is the sub;]ect of a pending Intomal Security R investigation

in the Washington Fleld Office and is alleged to be a member of ihe undercover

white collar group of the Communist Party,

On December 2, 1945, the tectinical surveillance revealed that Helen
Silvermaster engaged in a conversation with an individual identified as Ann
White who advised that her husband, Harry, is working again today,on the British
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e wife of Harry Dexter White
ember of the group in Washington,
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O

loan matter, (It is believed that Ann Whi
who was also named by Elisabeth Bentley as

)}

‘Do C., engaging in Russian sspionage,)

On December 3, 1945, Jeannie Steinberg, wife of Morton Haskell Stein-
berg, an attorney in the Anti-Trust Divisioh of the Department of Justice, waa
in contact with Mrs, Silvermaster and thanked her for the cancert tickets,

On December 8, 1545, according to the technical surveillance, Helen
Silvermaster engaged in conversatien of s personal nature with Herman Kiots
who is employed in the United States Treasury Department. Later the same date
Henrietta Klotz, wife of Herman Klots, engaged in conversation with Nathan
Gregory Silvermaster, She indicated that she and her husband would visit the
Silvermaster residence that evening, On December 12, 1945, Henrietta Klotz
engaged in conversation with Helen Silvermaster and advised that she was leaving
her employment in the Treasury Department and would work for Mr, Morgenthau
again at the request of Mrs, Morgenthau, which would mecsessitate her moving ¥

New York. She then discussed at length her previous employment with Morgenthau,

Ruth Gruber, on December 10, 1945, conversed with Helen Silvermaster
and invited her, her husband, Nathsn Gregory Silvermaster, and the “star boarder",
William Ludwig Ullmann, over to her house for the evening, Ruth (ruber said .
that a friend of hers was in Washington from rhicago who was doing sone interest-
ing work on democracy in education,

On December 13, 1945, Mrs, Steinberg, mentioned sbove, conversed with
Helen Silvermaster and asked her to go to the concert at Constitution Hall with
them, Helen stated that she had some clothes to send to the Russian War Relief,

winter clothes that her brother had on an expedition into China and Tibet,

It was ascertained that on December 1lh, 1945, Silvermaster and his

. wife discussed obtaining plane reservations out of Washington via Eastern Air

Lines for January 4, The conversation indicated that reservations were being
made for someone other than the Silvermasters, Silvermaster, an employee of

the Surplus Properties Division of the RFC has moved his office from the Commerce
Building to the Railroad Retirement Building, Through the technical surveillance
it was ascertained that the Whites (possibly Harry Dexter White) had invited the
Silvermasters over to their residence that evening,

Constant physical surveillance was discontinued on Nathan Gregory
Silvermaster on December 1li, 1945,

On December 17, 1945, the technical surveillsnce revealed that a party
nared Izzy, identity unimown, talked with Helen Silvermaster at which time he
advised that his father-in-law, identity unknown, is proceeding to Philadelphia
to attend a dinner given by the American~Soviet Friendship. Mrs, Silvermaster
indicated that she was familier with the organization and that a ggod friend of
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herz runs the organizatiom and that she receive ommunications about this group
which has for its purpose "the fostering of cultural relations between ithese
great cowntries,”

, On December 19, 1545, the Washington Field Office advised by teletype
that Nathan Gregory Silvermaster had moved his office from the Commerce Building
to Room LOSO=-52 in the Railrovad Retirement Puilding, His title is given as
Chief of Division of Economic Analysis of the War Assets Board., Information
secured indicates that the following persons are sharing office space with him
at this place: Alexander KEom, Curtis E, Anderson and Gilda DeFrank,

On December 20, 1945, Helen Silvemaster, wife of Nathan Gregory
Silvermaster, attempted to contact Sonia Gold with negative results,

On December 23, 1945, the physical surveillance revealed that Nathan
Gregory Silvermaster and his wife left their residence snd drove to the home of
Harry Dexter White where they spent the evening. It had previously been reported
that the Silvermasters.had invited Joseph Gregg and his wife to their residence
for Christmas dinner;/however, physical surveillance and technical coverage on
Joseph Gregg and his Wife on Chris dicated that the Gregg family did
not visit the Silvermaster resi&nce.ﬁj%nh Gold, Joseph Gregg and Harry Dexter
White were all named by Elizebeth Bentley as participating in Russien espionags,
along with Nathan Gregory Silvermaster.)
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.orally on various matters{’
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LAUCHLIN BERNARD CURRIE Vo
with aliases: Lochlin
Currie, Louchlin Currie

L4

ALLEGATIONS OF INFCORMANT

Elizabeth Terrill Bentley in her statement made the following
allegations against the above—~captioned individual:

"]t is my impression that Lauchlin Currie probably had sowething
to do with his (Nathan Gregory Silverrmaster) securing the Board of Economic
Warfare position he heid. . . .

"During this same period (running from the latter part of 1942
through the early part of 1943) I hecame aware of the fact that Lauchlin
Currie was fr: endly with the Silvermasters and was particularly friendly
with George Silverman, To the best of my recollection Currie did not sup-
ply Silverman or Silvermait informstion but used to inform Silverman

5 an example of the information orally furnished
Silverman, I recall one occasion when Currie informe at the United
States was on the verge of breaking the Soviet codeii#ﬁ ecall that Currie
was a social guest on occasion at the Silvermastert! home although never
when I was present as T have never met him, and the only significant infor-
mation concerning him I presently recall is that after Golos'! death there
was a discussion between Sllvermaster and PBill" as to the advisability
of introducing Currie and Harry White directly to the Russian contacts
Silvermaster mentioned this matter to me and indicated he was not in favor

of it. As far as I know such meetings were never arranged.

# Another individual who I recall was supplied information at this
time, which was from the summer and fall of 1943 until August, 194k, or
September, 15L);, was Michael Greenburg {or berg). My first information
concerning this individual came from either Golos or Mildred Price who
indicated to me that Greerburg was associated in some capacity in Washing-
ton with Lauchlin Currie., It is my recollection that Greenburg, who is
a native of England, had probably become associated with Currie when the
latter was one of the so-called anonymous assistants to the President and
continued close to him wneq/ne assumed duties with the Foreign Economic
Administration."
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Personal History

"Who's Who in America 1944-L5" reveals that Lauchlin Currie was
born in West Dublin, Nova Scotia, October 8, 1902, the son of Lauchlin and
Alice (Eisenhauer) Currie. He attended the London School of Economics and
received a B.S. Degree in 1925. In 1931 he received a Ph.D. Degree from
Harvard., He married Dorothy York Bacon in 1927, and has two children,
Lauchlin ¥organ Currie and Roderich Bornish Currie. Currie first cazme to
the United States in 1925, and was naturalized in 1934. He was an instructor
and a tutor at Harvard University from 1927 to 1934, and a professcr of
international economics at Fletcher Graduate School of Law and Diplomacy,
West Mecford, Wassachusetis, from 1933 to 1934. During this same pcriod
of time he was employed as a consultant by the Kendall Company, a cotton
products concern in Boston.

During the latter part of 193L he was appointed an analyst for
the United States Treasury Department and later made Assistant Director of
Research and Statistics for the Board of Governors of the Federal Reserve
System, which position he retained until 1939. He became Administrative
Assistant to the President in July of 1939, and in 1941, was named head of
the Econorzic Mission to China, In 1yh2, he —iont to China as the President's
personal representative on a diplomatic mission. He is listed as a trustee
of the William Alanson White Psychiatric Foundation, a member of the American
Economic Association, and the author of a bock entitled "The Supply and
Control of Money in the United States™ published in 193L. His residence
address was listed as L4063 Potomac Avenue, Northwest, Washington, D. C.,
and his summer aadress at Hancock, New Hampshire.

"Current. Biography,* Volume 2, No. 5, for May, 19L41, states that
Currie is ‘one of President Ro-sevelt's six Administrative Assistants and
probably the most anonymous of these men who are chosen, according to the
President, because of "their passion for anonymity.® His job is stated to -~
keep Mideas flowing smoothly back and forth between Roosevelt and Adminis-
trative officials, big and little," and he is described as "polite, diplomatic,
and unagsuming.® In the beginning of 1941, his duties were extended when ’
he was sent to China on a special mission similar to that of Harry Hopkins!
mission to England. He returned to the United States in March of that year
to make his report.e It was stated that although his report has not been .
made public, most commentators agree that he studied Chinats economic

-
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structure in general and its spec1al problems of currency and transports-
tion in order to determine the best way for the United States to help the
Chungking government., This interpretation of his mission was reportedly
given weight by Currie's remarxs while in China. He spoke of China as

.®an outpost of the world's present struggle for democracy," and spocke of

the United States' responsibility to aid it.

]

. #Time? magazine for April 1k, 19L1, stated that one of the stron-
gest influences in the reforms of the Kuomintang during April was the United
States, represented by the be-spectacled face of Lauchlin Currie. I% was
further stated that Currie helped clear up the Communist problem by sug-
gesting that Chiang Kai-shek's government "raise needed revenue and undercut
Communist influence by taxing the landlords while feeding and pleasing the
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tion while an instructor at Harvard spread far beyond Boston, and that his
book *The Supply and Control of Money in the United States™ became a standard
work on the subject. His appointment as Senior Analyst in the Treasury
Department by Secretary Morgenthau in 193k was allegedly no surprise, and

tis subsequent promotion to the position of Assistant Director of Research
and Statistics for the Federal Recerve Board also reportedly won enthusiastic
recognition.

In 1538 he began to give evidence of his growing importance. In
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that year he put forwar plan to solve raiiroad troubles by a lease-lend
procedure through which the railroads would get equipment in much the sane
way that Britain gets war goods under the Lease-Lend Bill. In that same
year, he wrote an ®influential memorandum” on the causes of the recession

in w.ich he discussed, among other things, Social Security taxes, and pointed
out that compensatory Federal spending to stimulate heavy incustry might be
more flexible if concentrated ocutside the regular budget.

In May of 1339, Currie gave testimony before the Temporary National
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Economic Committee. He reportedly showed that investments follow production,
and since 1932 State and local governments have been piling up savings so
that the ret Federal investment must be at least one billion dollars to
provide equivalent purchasing power. In July of that year he was named
President Roosevelt's perscnal Economic Advisor and Administrative Assis-

A review of the "New York Times" morgue clippings revealed the
liowing background information concerning Currie: During the latter part
of 1934, Currie was appointed analyst for the United States T Treasury Departuent
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and was later made Assistant Director cof Redearch and Statistics for the
Board of Governors for the Federal Reserve System, which position he re-
tained until 1939. He became Administrative Assistant to the President in
July, 1939, and in 1941 he was named Head of the Economic Mission to China
as personal envoy of the President in the early part of February, 1941,
and returned to the United States on March 10, 1941. It is reported that
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other leading executives of the Chinese Government. Currie also found time
to study Chinese arsenals, military training schools, and industrial coopera-
tives. In 1942, Currie went to China as the President's personal representa-
tive on a diplomatic mission to confer with Generalissimo Chiang Kai-shek.
During this same trip Currie also spent a few days in Neu Delhi, India, and
returned to the United States on August 20, 1942.

Currie was listed ac one of the individuals who attended the
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froa Decembor L, to 19L, 1942. In the early vart of September, 1943, Currie
was agpointed as Acting Deputy Administrator shere he remained until the
early part of 15.45. He then resumed his former Thite House duties.,

In February, 1945, Currie went to London as Head of the American
Mission conferring with British officials. At this time he was also repor-
ted as heading a mission to Switzerland for the purpose of curtailing Swiss
exports to Germany. On February 11, 1945, Currie was reported to be in
Berne, Switzerland, and returned to tie United States on March 19, 1945,

The records of Stone's Mercantile Agency, Washington, D. C.,
revezled a report dated January 6, 1942, According to this report Lesuchlin
Currie from December 1, 193k, to July, 1539, was Assistant Director of the
Division of Research and Statistics, Federal Reserve Board. Froa June 20,
1934, to November 10, 1934, he was Economic Analyst with the United States
Ireasury at $6 per annum. From 1927 to 1933 he taught money and banking
at Harvard University. From July 12, 1933 to January, 1542, Currie was
employed at the White House as an Administrative Assistant to the President

of the United States at a salary of §10,000 per annum.

Gurrie purchased the property at L3863 Potomac Avenue, N. W. on
September 11, 1941, valued at $12,500. He vrreviously resided, according
to this report, at 25 Everett Street, Kensington, Maryland; Chevy Chase,
Maryland; 3132 P Street, N. W., and the Roosevelt Hotel, Washington, D. C.
On August 25, 1945, Lauchlin B. Currie left a forwarding address from L863
Potorac Avenue, N. W., Washington, D. C., to 19 Rector Street, New York 6,
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New York, which is the office of the International Development Company
(Information concerning which will be set out later herein.)

The records of the Credit Bureau of Washington, D. C. reveal in
a report dated August 24, 1942, that Dorothy Currie, wife of Lauchlin Currie,
formerly operated an art studio at 3132 P Street, N. W.

In July, 19LS, it was reported that the International Development
Company, headed by Lauchlin Currie, opened offices at 19 Rector Street, New
York City.

Through the records of Dun and Bradstreet, New York City, it was
ascertained that the International Development Industrial Corporation, 19
Rector Street, Room 1902, has as its president and principle Lauchlin Currie.
The company will engage in industrial advisory engineering and management
export business with representation in various points abroad. The services
supplied by the company includes the planning of new plants or the remodel-
ing of old ones to actual engineering production management and the developing
of the international industrial field. The Taternational Industrial Corporation
intends to open offices in key cities throughout the world to show the
Anerican "know how"” methods of mamufacturing and processing. The following
individuals were listed as officers for the International Industrial
Developnent Corporation:

David E. Scoll, Executive Vice President

Jack I. London, Vice President and Treasurer

_Arpold ¥, Grant, Secretary
Daniel Bertrand, Assistant ?ecretary

Directors and Officers = Lauchlin Currie

Lauchlin Currie presently resides at 61 East 86th Street, New York
City, and subscribes to telephone, Atwater 5-8367.

General Activities, Associates, and Comments

During the Hatch Act investigation of ¥athan Gregory Silvermaster, an
employee of the Department of Agriculture, Lauchlin Currie was interviewed.
When asxed to comment upon Silvermasterts political philosophy, Currie stated
that in his mind conclusive evidence of whether or not a person is Communis-
tically inclined was the individual's attitude up to June 23, 1941, when Ger-
many invaded the Soviet Union. Inasmuch as Silvermaster, according to Currie,
vas an advocate of war prior to that time, Currie did not regard him as
Communistic and stated that he was a "liberal® and "New Dealer in his
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political leanings." It is interesting to note that during the course of
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indicating that Currie and Silvermaster were associates and friendly.
Lauchlin Currie is listed as an officer of China Defense Supplies
Corporation in Washington, D, C. During the investigation of Frederick
Heizer Wright who was tried and acquitted upon a charge of failure to regis-
ter as a propaganda agent of the Japanese government, Currie was interviewed.
Currie described his contacts with Wright as a purely business nature and
stated that during the year 1941 he was handllng all lend lease aid to China

+ £ Dw a +
at the specific request of Presiden

Lauchlin Currie was listed as & sponsor for the wvisa application
of Karl Borromaeus Josef Frank, better known as Paul Hagen. Hagen, the
stbject of a pending Internal Security - R investigation at the present
time, has been alleged on numerous occasions to be a secret agent of the
Soviet govermment. Hagen is an Austrian-Gernan refugee who, since his ar-
rival in the United States, has been active in the American Friends of German
Freedom movement, a Communist inspired and infiltrated organization, and
has also carried on the work of his group known as the ®Kew Beginning.®
Hagen, at the time he was guestioned in connection with his visa applica-
tion, admitted being a member of the Communist Party in Europe from 1919
to 1929. He further admitted being a leader in this movement, but stated
he had no contacts with Communists since his arrival in the United States.
Investigation to date has indicated this statement is false as he has con-
tacted numerous known Communists.,

Currie appeared as a witness in behalf of Paul Hagen's visa applica-
tion on April 30, 1%h42. A copy of his testimony is available in Bureau
files, and it is to be noted it was given under oath. He gave his official
position as Aaministrative aissistant to the President, and explained his
interest in Paul Hagen through the fact that he was introduced to him at
an international conference by Mr. E. C. Carter, Secretary of the Institute
of Facific Relations and of the International Postwar Conference held in
Maine. Since that introduction he has met and talked with Paul Hagen, and
he has communicated with him in reference to several German refugees and

"matters relating to moral and other inner facts of Germany.®

Currie stated that he knew Paul Hagen was a member of the Communist
Party at one time; however, he did not feel that there would Le any danger
to the country through the admission of Paul Hagen. Currie was asked if he
would advocate the policy of granting a visa to an individual who admittedly
is of the opinion that if there happens to be a conflict between his decisions
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- and the government to which he owes allegiance that he should follow his

orn decision. Currie stated he was not altogether in favor of such a
policy, but indicated that it would depend wpon the specific case. He
stated that Paul Hagen advocated a democratic regime in Germany.

Currie was asked the question: %Suppose you were to decide whether
or not in your judgment of socialism or communism, would you advocate such
policies for our Government?" His answer was: %I can't see how that bears
on this case. What T can tell you is that I was introduced to him. I think
he is working against our enemies as far as I see.® Following this qusstion
was a series of questions as to whether or not Currie velieved that an alien
such as Hagen should be admitted to the United States inasmuch as he might
advocate a change in our form of govermnment. The question was specifically

raised as to whether there would be a difference if Communism came to the United

States, and Currie stated there would. He was then asked the question:

"The difference between Communism and Socialism,..Commnism as well as
Socialism is the nationalization of private property. Communism is based

on revolutionary means while Socialism, I would suppose, would be the
evolution of that legal method rather (than) by revolution." Currie ans-
wered: "That could be defined as a aistinetion. One is dictatership, and
the other is Socielisme. The dictator woula ve the communistic, and democ-
ratic procedure would be the socialistic.? He was then asked: ®It would

be democratic so far as the method of accomplishing the end but the harm
wculd be the same as Communism.®™ To which he replied: ®The aim is political
means because in the Constitution itself we wouldn't protect democratic prin-
ciples.® :

Lauchlin Currie was one of the Federal employees listed as an af=-
filiate of subversive organizations by the Dies Committee in a memorandum
submitted to the Attorney General. It was stated he was a member of the
Washington Commitiee to Aid China. He received a salary of $10,000 as

-Executive Assistant in the Office of the President, and resided at 3132

P Street, Northwest, Washington, D. C.

An article appeared in the October 31, 19Lh, New York Daily lirror
reporting a speech by Governor Bricker stating that he declarea Lauchlin
Currie was a Federal employee with a subversive record. Currie was one of
seven individuals named in Bricker's speech to "conclusively prove Roosevelt
and the New Deal are in the hands of the radicals and the Communists."

One Dr. and Mrs. Lauchlin Currie are listed on the active mailing
list of the lasidington Committee for Spanish Refugee Aid, a branch of the
Urdited American Sapanish Aid Commitiee inspired and dominated by the Communist




Party, U.S.4A.

. Lauchlin Currie spoke at the opening session of the Intermational
Student Assembly held in Washington, D. C., September 2-5, 19,2, on "The
Bnd of Imperialism.® He was introduced as an Assistant to the President,
and it is interesting %6 note that the chairman of this session was Edward
Carter of the Institute of Pacific Relations. Many known Commnists or
Cammunist sympathizers participated in the International Student Assembly.

Lauchlin Currie was one of the individuals given as a reference by
Abba Ptachya Lerner at the time he applied for a position with the War Production
Board., Cwrie was interviewed and stated he regarded Lerner as a distinguished
sconomist and a liberal New Dealer. The Bureau file shows that Lerner was closely
associzted with Comminists and was subject to considerable Communist influence.
Lerner did not receive an appointment, and subseguently in 1%Lk was charged in
a Coomissionerts complaint with conspiracy to violate the Selective Training and
Service Act for asslsting one Adolf Korlits, an alleged Communist, to depart from
the United States for Mexico toc evade the requirements of the Selective Training
and Service Act.

o
r
Whittaker Chambers, a former affiliate of the Soviet Secret Intelligence
Service in Washington, D. C., for the purpose of developing a government under-
ground, stated that Lauchlin Currie was a "fellow Traveler® who helped various
Commnists but never went the whole way. This statement was made to a representa
tive of the State Department when Chambers was questioned relative to individuals

in the Goverrment who were allegedly active in behalf of the Communist Party
and the Soviet Union.

Owen Lattimore wrote a letter of introduction for Haakon Chevalier to
Lauchlin Currie, Room 228, Department of State, Washington, Ds C. It is to be
noted that Chevalier was attempting to obtain a Govermment job during this period
of time. (Chevalier is a known Soviet Becret Intelligence Service (NKVD) contact,
and has been associated with numercus members of the Commnist Farty on the
West Coast and is sllegedly a Party member himself,
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During December of 1%LlL, when the Russian War Relief Childrent's
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Clothing Campaign was opposed by the President

Edward C. Carter, the President of Russian War Relief, sent twe telegrans to
Lauchlin Currie on December 2, 19kl,, One was addressed to Currie in care

of the Foreign Economic Administration, Temporary T Building, Washington,
D. C., and the second was addressed to his home at L8563 Potomac Avenue,

‘Northwest, Washington, D. C. Both telegrams stated Carter would like to

reply to be

u_

see Currie in New York City on Sunday or Honday and reguested
sent to 331 East 7lst Street, New York City, Carter's home.

bl

It is further to be noted that Lauchlin Currie, an official from
the White House, accorcing to an infcrmant traveled to Chicago, Illinois,
by plane to interview Oskar R. Lange shortl:; after his return from the
Soviet Union.

A list of the individuals appointed to positions with the Foreign
Economic Administration, dated October 26, 1943, issued by leo.T. Crowley,
includes Lauchlin Currie as Acting Deputy Administrator. John Carter Vincentc
is also listed as an Acting Special Assistant to the Administrator.

A memorandum appearing in Bureau files, dated in November, 193,
indicated that Lauchlin Currie, the President's Far Hastern Advisor, was
interviewed relative to the San Min Chu I Youth Corps, a Chinese youth group
sponsored by the Kuomlntang to combat Comminist influence among Chinese
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Information was received from Uge Carusi during the period of time

he was with the Department of Justice stating that Lauchlin Currie had received
a request from President Roosevelt to study Chinese propaganda in the United
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States. Currie was interviewed on June 1, 1¢43, by Special Agent Frederick




Ge. Tillman, and at that time he indicated an interest in Chinese agents in
the United C:tat.gs as well as Chinese propagands sctivities. He referred to

the recent ship ‘desertions upon the part of Chinese seamen, 8tating that
there was some indication this might be an attempt to enbarrass the British.
He remarked that the White House and the State Department were both deeply
interested in the passage of legislation to grant citizenship to Chinese and
to place them on the same basis as other nationalities. He was furnished
material appearing in Bureau files, including several copies of the Monthly
and Quarterly Intelligence Reports. This meworandum bears the pen notation:
nSee that he is furnished all pertinent material.n

It might be noted that an article appeared in the June 1, 1943,
issue of "New Mssses" advocating the repeal of the Chinese Exclusion Act.
This article followed the same outline as the discussion with Currie,

-
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An article appearing in the Wash’ngton Post, June 22, 1942, con-
gisting of a full page ad in behalf of Russian War Relief lists Mrs. Lauchlin
Currie as a member of the Board of Directors of the Washington Chapter of
Russian War Relief.

/

Through a technical surveillance on the CIQ Maritime Committee,
a conversation between Bjorn Halling, the ILWU representative, and David
Skol, of the Maritime Commission, was obtained on March 6, 1943. Halling
stated he had spoken to Lauchlin Currie who told him that Skol would probably
like to see the material they (apparently the CI0 Maritime Committee) were
corpiling on maritime operationss

The New York Times for July 13, 1945, carried the following article:

#The International Development Company, headed by Lauchlin Currie,
formerly an administrative assistant to President Roosevelt in Washington, ™
has opened offices at 19 Rector Street, it was announced yesterday. The
company will engage in an industrial advisory, engineering and management
export business and plans to open offices in key cities throughout the world.,
One of its principal activities will be to make available American manufac-

turing methods to industries in foreign countries, according to Dr. Currie."

In April, 1S5LhL, an anonymous letter was received by the FBI, the
writer of witich was subsequently identified as Mrs. Victor Perlo presently
of Fort Yorth, Texas. This letter, directed to the White House, listed the
nanes of approximately twenty-five persons whom the writsr designated as
members of the Communist group in Washington or contzets thereof. _.Among those
names listed was that of George Silverman with the following parenthetical
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notation along side this name; "Railroad Retirement Brd. - works thru close
friends who are indebted to him - Lauchlin Curry - Harry White, etec. -"

Tanchlin Cnrrie was davelo ed
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" 4in connection with the investigation of the case entitled, ®Philip Jacob
- ] .

Jaffe, with aliases, et al, Espionage

"o In s regard, a review of the issues of ®Amerasia"
fails to indicate that Currie authored any articles, It is entirely
possible, however, that he submitted unsigned articles, since there are a
number of these appearing in the issues of "Amerasia."

Lauchlin Currie is an Honorary Vice Chairman of Indusco, Inc.,
which is otherwise known as the Anerican Committee in Aid of Chinese
Indvstrial Cooperatives. This was formed in 1940 and has for its stated
purpose the function of acquainting Americans with the work of Chinese
Industrial Cooperatives in China as well as raising funds in the United
States to assisi these cooperatives. They r.e¢ small industries or work-
shops located throughout China, manufacturing supplies particularly in
the past few years for the armed forces. There are a number of prominent
people whose names are identified with this organization, including
persons in the Government.

-

Among the members of the Advisory Board of Inauseo, Inec., is
Philin Jacob Jaffe. It has been n'l'lncaﬁ that Tndusco sends funds to one
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Rewi Alley in China, or to him througb Madame Sun Yat Sen. Alley is
described as a New Zealander who adopted China as his native land shortly
after World War l. After the original Japanese victories, Alley, with
others, is related to have realized the necessity of establishing
industries in the interior of China and spent full time thereafter in
assisting the Chinese to set up ccoperatives. The same source, reporiing
on this, stated that by inference Alley is said to be a Communist and that
his organization, "Chinese Industrial Cooperatives,” is a Commnist "bore
from within® qpf—nn- It was exnlained hv the gource that the nn11 tical
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connection is this - that the tradltional Chinese landlord system mist be
replaced by bourgeols democracy before & proletariat will exist to give
rise to ultimate Communism. Cooperatives are thus a perfect set-up for
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this since, while it is not known that they are g fostered by
Commnist, 1t has not been possible for the landlord group to stop
thelr growth. The cooperatives are sald to offer the quickest and
most efficient means for the Chinese to regain thelr strength, and,
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- further, they cannot be attacked because the people of the cooperatives

are not Commmists. The source reporting on the above, furnished this
information in connection with Mrs. Philip Jacob Jaffe, who is Interested

By virtue of a physical survelllance it was ascertained that
Chtaso Ting Chi, a close contact of Philip Jacob Jaffe, was in Washington,
D. C., on April 17, 1%45. On this date he was seen to go to Room 234 in the
State Department Building, which is the office occupied by Lauchlin Currie

.
whils he was Administrative Assistant in the Executive Office of ths lats

President. Ch'ao Ting Chi left the State Department shortly after noon
and thereafter went to the Treasury Department Building where he entered

" at the 15th Street entrance and met two unidentified men with whom he had

lunch.

It was leamed through a microphone surveillance on Philip Jacob
Jaffe on May 8, 1945, that Andrew Roth, Philip Jacob Jaffe and Theodore
Cohen, of the Foreign Economic Administration, were in Jaffe's room at the Statler

Hotel, at which time they discussed various people in the Govemment. They
referred to charges brought against Michael Greenberg in FEA by the Civil
Service Commiesion. Greenberg had been charged with Communist connections
and affiliations. Jaffe, in referring to Greenberg's case, stated that -
Lauchlin Currie *who was the guy who could help" refused to fumish

assistance,

In connection with inquiries conducted relative to Jefferson
Franklin Ray, Jr., a contact of both Philip Jacob Jaffe and Kate Loulse
Mitchell, it was leamed that Ray in his work at the Foreign Economic
Administration did liaison work with Lauchlin Currie, Administrative
Assistant to the late President Roosevelt in charge of Chinese matters.
Ray, at least until the demise of FEA, received $8,000 per year from the
Foreign PFeconomic Administration, being in charge of lend-lease to China
(as 1t affected FEA).

In connection with inquiries conducted with respect to Michael
Greenberg, referred to above, it was leamed that Greenberg at one time
wasg assigned to work with Lauchlin Currie at the White House on matters
pertaining to Chinese affairs. In the Hatch Act investigation conducted
of Greenberg a number of persons described him as being definitely a
leftist if not a Commnist. One source interviewed, George Ta¥yler,
Assistant Director of the 0ffice of War Information, stated that Greenberg
always advocated full and complete cooperation and support to the Chinese
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Comminists. Mr. Taylor described the knowledge of the Near East and
China on the part of Greenberg as being second=hand. He stateds "He
{Greenberg) has never been there, and he hasmn't been atle to go because
he is not a citizen. He should not be given a position of trust in the
United States Government.”

Microphone surveillance on Philip Jacob Jaffe revealed on
May 29, 1945, that Andrew Roth and Philip Jacob Jaffe ware diacussing
possible and potential contacts for Jaffe, these contacts being employed
in the United States Govemment or being closely affiliated with persons
therein. Roth referred to John Service in a vague fashion, and thereafter
Jaffe made the statement, "Yeah - I know that Lauchlin Currie always used to be
interested.® Roth stated, "Yeah. That's right.® The exact meaning behind
these expressions is not clear. It is entirely possitle, however, that
they were referring to Currie as being interested in the Chinese Communists
and their welfare.

The Bureau files further reflect that Lauchlin Currie aspoke at
the opening session of the International Student Assembly held in Washington,
D. C., from September 2, to September 5, 1942, on "The End of Imperialism.®
Many known Commnists and Commnist sympathizers participated in the
International Student Assembly.
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RESULTS OF INVESTIGATION

A physical surveillance was instituted on Lauchlin Currie on
November 26, 1945, which revealed that he resided at 61 East 86th Street,
New York City, and his business address was ‘International Development Company ,
19 Rector Street, New York City.

On November 30, 1945, Lauchlin Currie left New York City to spemnd
the week end in Washington, D. C. However, physical surveillance failed to
indicate that Currie had contacted any of the individuels named by Elizabeth
Bentley as being engaged in Russisn espionage.

On December 5, 19u5, Lauchlin Currie again visited Washington,
D. C., and returned to New York City the following-day.

On December 7, 19,5, Lauchlin Currie boarded a Northeastern Alr Lines
plane at LaCuardia Field on a flight to Moncton, New Brunswick, Canada, and
on December 9, 1945, he returmed to New York City from Bangor, Maine,

On Decembsr 9, 1945, according to a technical surveillance on

residence of Lauchlin Gurrie ’ "1t was escertained that Lauchlin Gurrie talked
to Mattie and that Currie advised Mattie that he had gotten back that evening,
During the course of the conversation Currie said, "I'm dying with curlosity
to know if you met with the 'Doc' today," Mattie sald, "We're not going to see
him until tomorrow,” Currie stated, 'You didn't need all that briefing then.*
Mattie advised Currie that he would see him the following day. A

Cn December 12, 1945, through the technical surveillance, it was
ascartained that Lauchlin Currie asked one John Lswler, hs Sagamore Road.
Bronxville, New York, to do sumething about the preparation of an agenda for
the Italisn meeting to be held in a few days. Currie alsc ssked that consid-
eration be given to the name and activities of the proposed organization.
John Lawler told Currie that he had heard Currie may fly to Switzerland in a
Martin Mars to demonstrate its air worthiness., Currie stated that he was not
in favor of this and would probably get someocne else to do it., He stated that
he had received his passport but that it does not list Italy as one of the
countries he may visit, lawler said that he would check this for Currie snd
Currie suggested that an application be made for travel on the Queen Mary as
well as trylng for the Queen Elizabeth on December 29 or another ship for
January 14, \M\r

Jack London, who 'is an sssociate of Lauchlin Currie, resides at 36

West 86th Street, New York City, and was formerly with the Criminal Division
of the Department of Justice, Washington, D, C,
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On December 18, 1945, through the technical surveillance, it was
ascertained that Lanchlin Currie conferred with Frank Coe (phonetic) of the
Treasury Department, Washington, D. C. Coe wanted to know if Curris was
coming down to Washington and said there was to be a gathering of old-timers
— at louie Behns (phonetic) on Thursday and that Lawler had asked Frank Coe to
- get 4n touch with Currie, Coe stated that a number of lurrie's friends were

to be theres. However, Currie did not indicate that he would be present at
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Through the technical surveillance it was ascertained that Lauchlin
Curris has stated that he plans to sail for Europe on January 1h, 1546, ¢ \A
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(E; December 17, 1945

RE: BELA GOLD; wa, Bill Gold[¢ A

ALLEGATIONS OF INrOIGIANT

Elizabeth Terrill Bentlsy in her statement made the following
alliegation against the above-captioned individual:

Wl also recall in about the Spring of 1944 Bill Gold, the husband
of Sonya Gold, came into the picture. Bill ootained a position in the rforeign
Economic Administration and according teo the coversations I had with the
Silvermasters ana Ullman, I determined that Bill had been supplying this group
with what they indicated was excellent intormation regarding the goings on in
the FEA. As a mavter of fact, during one of my conversations at the Silvermasuer
home eiiher Gregory Silvermaster of Ullman made the remark that Bill had done
such a good job that they were tninking of supplying him with a camera so that
he could do his own photographing at home. As iar as I know Bill Golid is still
employed with the FEA.Y

BACKGROUND

The recorus of Selective Service Boara #2 at Arlington, Virgirnia, revéal
that Bela Gold registere. on October 16, 1940, at Arlington, Vlrﬂlnla glving
his address as 3007 North Persaing Drive, Arlington, Virginia. He was born
January 30, 1915, at Goloszvar, Hungary. He statec that Sonia Steinman Gold of
the same aacress woula always know nis audress. He listed his employmeni as
U.S. Department of Agriculture, South Building. His questionnaire revealed
that he was married in New York City to Sonia Gold on July 5, 1938. His educa-
tion consisted of actending New York University Ior four years, majoring in
industrial engineering, and he too< a gracuate course at Columpiz University,
Bew York City, tor two years suuaying economics. He listed as aepencents his
wife, Sonia, and 4 brother, William Gold whose age he gave as 19 in 1940 who was
attending the University o. Marylana Summer School and American University.

He listed his parents as Leo Gold, age 51 in 1940, ana nsther Gold, his mother,
age 49, both residing at 1038 Southern Boulevard, Bronx, New York City.

In his questionnaire which he filled out in June, 1942, Bela Gold
stated that his job at that time was a principal social science analyst and
that his duties were to direct general economic ana social research, carry out
special aaministrative and research assignments tor the Cnief of the Bureau
of Intelligence, Office of Macts and Figures, and for vhe nead of the Division
oif Program Surveys, Bureau of Agricuiture Economics. He stated that he was
best fitteu for alrectln& researcn requiring knowleuze of engineering, managerial
and econonic aspects of industrial operations. He is next Dest fitted as a
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director of social research. The Selective Sgrvice files further reveai that

on April 16, 1945, fom4R-A requesting deierment was submitted on behalf of

Bela Gold by Kenneth O. Warner, Chairman of the Azency Deferment Commitiee,
Foreign Economic Administration, which listec Bela Gold's position &s adviser
-(Foreign Development Policy), salary 8,000, which employment began Septem-

ber 18, 1944. He entered on auty in his present position as of Feoruary 1,

1945, His duties were described as followsy "Under a broad administrative
direction of the Assistant Adminisirator in Charge of the Oifice ol Economic
Programs, Gold serves as Adviser of Foreign Economic Development Problems

and Programs; specitically: arranges tfor the analyses of plans and projects

for the reconstruction or war damaged areas ana for the economic development

of foreign couniries and helps formulate such programs for major geographical
areas of the world in coniormance with the basic policies in long range
lﬂ'DeI‘ES'DB of the United Dbd'DSS‘ dppI'lZBS the I‘eJ.&'BlUnBI’llp &I]’]Oﬂg 111&.‘115“01')(, Iré=-
constructlon, foreign development U.S. conversion, ‘and foreign disposal
requirements, for their e:fective adjustment to cone another; apprizes the rela-
tionship between reliei and immeciate rehabilitation measures on the one hand
and longer run proposals sc as to minimije waste and major gaps in the continuity
of reconsuruction program; arranges for uie comparative analyses of U.S. postwar
requirements ior war materials ana consumers! gooas and the proauction poien-
tials and local market potentials of alternate cevelopment program."

Bela Gold's place of employment with FiA was gi as ¥

Building T located at 1l4th and Constivution Avenue, N.¥W., Room 2<43, nis

telephone extension is 2<63 on the FEA telerlone number Executive-7030.

ran ne Tammanan s
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His Sselective Service file further reilects that Bela Gold was rejec-
tea for the Army on March 6, 1943, October 14, 1943 and kay 18, 1945, because
of subminimal vision.
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RESULTS OF INVESTIGATION

Physical surveillance was instituted on Bela Gold on November 19, 1945.
This surveillance reveals that Bela Gold drives a black 1938 or 1939 Ford sedan
from his residence, 3007 North Fershing Drive, Arlington, Virginia, to work each
morning and parks it in the vicinity of Temporary Building T of the Foreign

Feonordc Administration., The survelllance revealed that Bela Gold also visits
* Yty ‘ti""a ﬁ-P'F‘-u ce n+ 291 anAd Tireinia Averninte Ni T.?i
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On llovember 21, .1945, Bela Gold met an elderly couple at Union Station
and they spent the Thanksgiving holiday with Bela Gold and his wife. They departed
from /ashington, D. C., on November 25, 1945, from Union Station and proceeded to
Wew York City and entered an apartment bullding located at 50 Grand Concourse,
Bronx, New York. It is possible that this elderly couple was either Bela Gold's
parents or his wife's parents. On November 24, 1945, it was noted that there was
a nurse and a small baby at the Gold residence and it is recalled that Sonia
Ggld, wife of Bela {}Qld_i has recently been on maternity leave from her positio

= it T
at the Treasury Department.

On Yovember 26, 1945, Bela Gold left work at 5:35 P.l.., and drove to
Constitution Avenue and K Street, Ii, W., where he picked up a woman (later
identified as lirs. Elizabeth Sasuly) who appeared to be waiting for him at the
curb. Bela CGold then drove this woman to his residence. At 7:00 P.I'. that
evening Bela Gold and Elizabeth Sasuly were observed havins dinner together and
the; spent the evening in what appeared to te a serious discussion. At 11:25%
P.l'., Elizabeth Sasuly left Bela Gold's residence ancd proceeded by bus and street
car to her apartment in the Alban Towers Apartment, 3700 l'assachusetts Avenue,
Ne V. Elizabeth Sasuly is the subject of an Internal! Security case in the
viashington rield Office. An Investization of her reveals that in the spring of
1945, prior to the National Convention of the Cormunist Political Association in
New York City, William Z. Foster and Earl Browder carme to Washington, D. C., and
were met by Elizabeth Sasuly, at which time Browder continued on to Pittsburgh
and Foster was accompanied from the station by Elizabeth Sasuly to her residence
in the Alben Towers Apartment. Elizabeth Sasuly is believed to be a member of

+ha '(.".—'\'14-:; r‘n.]"ln'n '"n-l+ A'F' +ha Onmmind et Paowdr
Cie Wl Vkiq ui Lile LOMMUnNl1 g8t ar Y e

Investization fu that

a Gold received the following telegram from Leo Gold, New York
City: "App01ntment arranged.“ This wire also included a money order for the sum
of 4100, 1 Gold, 1038 Soutnern Boulevard, Bronx, liew York, is a trother of

Bela Gold.
\§
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Physical surveillance on Bela Gold was discontimued at 5:L5 P.M.

oy f‘
on December 8, 1945. ¥ail cover placed on the residence of Bela Cold reveals

that he received a letter from the Royal Institute of Internmational Affairs,

52 Fifth Avenue, New York 19, New York. OCn December 7, 1945, he received

a letter from the Society for the Advancement of Managent, Post Office Box 27,
Washington L, D. C. He did not receive any other mail tnat would be pertinent

to this investigation. However, it was noted that Bela Gold's brother, whose
name is William Gold, receives mail at the spme address as Bela Gold. }; I

The Washington Field Office advised the Bureau on Decermber 18, 1%L5,
that it was ascertained through a technical surveillance that Bela Gold had
lunch with a party referred to as Greg, which might either apply to Nathan
Gregory Silvermaster or Joseph Gregp. This individual referred to as Greg
indicated to Bela Gold that he was thinking about taking back his old job
with the old agency with wnich he was previously connected. Inasmuch as it is
known that Joseph Gregg is presently attempting to secure a position in view of
his terminating his service with the Office of Inter-American Affairs around
January 1, it is believed that the Greg was possibly Joseph Gregg, who was also

named by Llizabeth Eentley as engaged in Russian espionage. 7(’ \ A
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December 18, 1945

Sonia Gold, Sonya Gold,
Mrs. Bela Gold

TEINUAN GOLD; was, I ¢/ W

~ ALLEGATIONS OF INFORMANT

4
Elizabeth Terrill Bentley in her statement made the following
allegations against the above-captioned individual:

"In connection with the activities of Harry White (employed in the
Unitveu States Treasury Department) it was apparent to me from conversations 1
heard in the Silvermaster home, that one of his most valuable assistance so rar
as the .group was concerned was his apility to place in the Treasury Depariment
those inuividuals who the group was anxious to have assigned there. Among the
individuals in this category were Ullman, William Taylor, and Sonya Gold.

%1 recall that some vime in che F8ll of 1943 the Silvermasters velieved
it desirable to have somecne placed as a secretary to Harry White in order to
racilitate the obtaining of information rrom his office. As a result, Helen
Silvermaster went to one of the Communisti functionaries in nashington and was
ziven the name of Sonya Gold. Eventually Sonya Gold through arrangements with
Harry White obtained a position as one of the secretaries in his Department. As
a result of this ewployment, Sonya Gold obtaired cocuments from his o.fice wnich
she copied ana vurned her notes over to Helen Silvermaster. I do not recall '
specirically, but it is my recollection wnat the information which Sonya Gold ob-
tained concerned prinecipally the Treasury Departrment's opinions and recommenaa-~
tions concerming applications for loaas made by the Chinese and French govern-
ments. I also recall that some of tnis information concerned political infor-
mation concerning DeGaulle which found its way into white's orfice. T under-
stand Sonya Gold is no longer employed by the Treasury Department.

T also recall that in about the Spring ox 1944 Blll Gold, the husband
of Sonya Gold, came into the picture . . .. o

pACKGROUND

The Treasury Department records reflect that Sonia Gold was iormerly
employed as secretary or assistant secretary to Harry White of the United Statues
Treasury Departiment. Her acaress was incicated as 3007 North Pershing Lrive,
Arlington, Virginia.

On Novemoer 21, 1945, Special Agent Staniey T. Blaszak telephonically
contacted the information bureau of the Treasury Department and ascertained thut
Sonia Gold was employed by the lreasury Department in the Monstary Research
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Branch, Room 3449 at the main Treas nilding, 1l5th and Pennsylvania avenue,
N.W., and that she wus presently on leave. It was further ascertained that
Sonia Gold was on maternity leave at the present time and had been for the
past two months and the acate of her return to her U.S. Treasury Department em-
ployment was not known.

' Consicerable information concerning Sonia Steinman Gold's nusband,
Bela Gold, is set ouuv elsewnere in this case sw.ary inasmucn as Bela Gold is
also a subject.

One Sonia Gold was present on February 17, 1944, at a perty sponsored
by Lodge #141 (Jewish American - west Los Angeles) at 4660 Yelrose Avenue, Los
Angeies, California. The proceeds ol which were %o be contributed to the
¥orming Freneit Asscociation. Sonia Gold was one of the individuals present who
sent greetings to the Red Army through the Morning ¥Freheit. Sonia Gold was also
believed to be a member of the Executive Committee of lodge #141 of Incernational
Workers Order of Los Angeles. i1t is not known whether this Sonia Gold is
identical with the above-captioned individual or not.

One Sonia Gold of 3573 DeKalo avenue, New York City, sent mail on
July 21, 1943, to srances Cleuman, wiie oI korion Cleuman subject of a security
mavter (WP) investigation.

One Sonia Gola was listed as a member oI the professional section of
the Communist Party, USA, [Disirict 13, at San Francisco.
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Investigation has revealed that Sonia Gold is at present on
maternity leave from her position as secretary or assistant secretary to
Harry White of the United States Treasury Department. A pretext telephone
call to the Treasury Department revealed that Sonia Gold is on maternity leave
at the present time and has been for the past two months. Physical surveillance
instituted on MNovember 20, 1945, revealed that Sonia Gold, wife of Bela Gold, is at
present staying at her home, 3007 North Pershing Drive, Alexandria, Virginia,
where it has been observed that she is apparently taking care of a yqung baby
In view of this fact, the physical surveillance was discontinued. A physical
surveillance of Sonia S. Gold which has been handled in connection with that of
her husoand, Bela Gold, reveals that she spends most of her time with her husband
in the evenings. The surveillance has not indicated that she nhas returned to
work at the Treasury Department nor does it indicate that she is otherwise
employed except as a housewife. ‘

RESULTS OF INVESTIGATION

On Decermber 7, 1945, Bela Gold drove his wife, Sonia Gold, to the Union
Station in Washington, D. C. She was carrying 2 small satchel type suitcase, dark
brovm in color. She purchased a one way ticket to Hew York City and departed
from Washinzton, D. C., for New York City on the €:00 P.). train which was ‘
scheduled to arrive in New York City at 10:00 P.I'. Surveillance of Scnia Gold
was taken over by Agerts of the Iew York Field Office upon her arrival in Hew
York City. Bela Gold returned to his residence in Arlington, Virginia, after
placing 1s wife on the train.

The Washington Field Office by teletype dated December 15, 1945,
advised the Bureau that Sonia Gold, wife of Bela Gold, will return to work at
the Treasury Tepartment shortly after Jamuary 1, 1946. On December 26, 1945, the
Washington Fileld Office by teletype advised that it was learmed through a technical
surveillance on the rcsidence ~f Fathan Gregory Silvermaster that on Decenber 20,
1945, Helen Silvermaster attempted to contact Sonia Gold with negative results.

The washinzton Fielo Uifice by teletype aavised tne Bureau on
Lecemwes <7, 1945, tnac Scnia Gola, wiie of Bela Uola, uzQ an appointment o
meet .rs. Helen Silveimaster at nuon, Friuay, lecehwer <s, lys5, ror lunche
T.rouzn wie vecunical surveiilance iy waes lsaruned vhatv wrs. Silvernaster was
very insistent in making tnis appoinument ano tnat Sonla Gold was reticent
in accepting uwhe appointment.
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'RE_: IRVING KAPLAK, with , <l \»
alias: JIrving H. Kapla1

ALLEGATIONS OF INFORMANT .

1

Elizabeth Terrill Bentley in her statement made the following

her
inst the nhnvﬂ-ﬂnn‘l'l_pe individusl:

T also recall at about this time I learned that Irving Kaplan,
who was connected with the War Production Board, was giving information
that he obtained through this ageney to George Silverman, Through Silver-
master I learned the informztion from the Yar Production Board was coming
from Irving Kaplan through Silverman. Kaplan was also a dues paying
Commnist Party member, I never met Kaplan and have no other information
concerning him except that he at one time was associated with the Perlo

Group, The last I heard he was connected with the Foreign Economic
Administration.”
BACKGHROUKD

Personal History

,
f the Selective Service Board Number 3, 1740 Mas-

sachusetts Ayenue N. V., Washington, D. C., reveal that Irving Kaplan
registered for Selective Service on January 12, 1943, at which time he
stated that he was born on September 23, 1900, at Zdzencicl, Nowogrodek,
Poland. At the time he registered he was residing at 3354 Martha Custis
Drive, Alexandria, Virginia. He stated that he was married to Dorothy

F. Kaplan at New York City, on Karch 31, 1929. He stated that his educa-
tion consisted of one year liberal arts, City College of New York, three
years liberal arts, Columbia University, and one and one half years at
Fordham Law School.

On the Selective Service records Jrving Kavlan listed his
employment as follows:

1935 - 1538, Associate Director, National Research Project
193E - 1940, Special Assistant to the Attorney General
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- 1940 -~ 1942, Principal Analyst

Ir 1943 he stated that his occupation was economist and head Pro-
gram Progress Analyst of the War Production zBoard, Social Security Building
(Specific locations of employments not listed).
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On the Voters! Registration Certificate #741528 on file with the
Philadelphia Board of Registration Commissioners the name of Irving Kaplan
appears and it ix reflected that Kaplan stated he was born on September 23,
1900, at New York City.




There is being set forth below in chronological order a list of
the residence addresses of Irving Kaplang

At the time Kaplan was attending Korris High School, Bronx, lew
Yorx, he indicated that he resided at 522 Morris Park Avenue, New York City;
from December 1926, to July, 1929, at 34 West 75th Street, New York City.

California, while employed by the Pacific Gas and Electric Company from 1929

According to the Retail Credit Association records, San Francisco,
(:: to 1934, Irving Kaplan resided at 2130 Leavenworth Street, 10l Rivoli Street,




both in San Francisco, California, and 1110 Milier Avenue, Berkeley, California.

Records of the WPA in Washington, D. C., indicated that prior to
the time Irving Kaplan was employed by this agency in July, 1935, he had
resided at 883 Franklin Avenue, Brooklyn, New York.

The Retail Credit Bursau of Greater .New York advised that on May
27, 1936, their Bureau had received a claim against Mrs, Irving Kaplan who
formerly resided at 883 Franklin Avenmue, Brooklyn, New York, her former name
being Dorothy Friedland.

Tn 1935, when Irving Kaplan msde application for employment with
the WPA in Washington, D. C., he listed his address as 1830 Phelps Place,
N. W., ¥ashington, D. C.

The records of the Market Street National Fank, Juniper and Market
Streets, Philaaelphia, Pennsylvenia, disclosed that in 1935, a joint bank
account was opened by Irving Ksplan and Dorothy Friedland, then residing
at 5101 North 12th Street, Philadelphia, Pennsylvania.

The Voters' Registration, Philadelphia, Pennsylvania, disclosed
that Irving Kaplan registered as a voter in 1935, at which time he was
residing at 135 South 20th Street, Philadelpunia. At the time of registra-
tien Irving Kaplan indicated that he had resided one year in the Philadelphia
area and two and oce half years in the state of Pennsylvania; that he had
~come from California in 1935,

The files of the Credit Bureau, Washington, D. C., contained a
report from the Potomac Credit Pureau, Incorporated, Arlington, Virginia,
dated July 1l, 1943, on one Irving Kaplan (Dorothy) of 5350 Edmonds Place,
N. We This information indicated that Kaplan had resided at 5350 Edmonds-
Place, ¥. W., since about 1940 and that prior to this residence he had re-
sided at 1800 Connecticut Avenue, N. W. for a period of two years. This

To
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report further reflected that he had come to 5315 Edmond Place, N. W., from
the Chatham Apartments, Philadelphia, Pennsylvania, where he had resided
for a mumber of years. This report indicated that he was employed by the
War Production Board, Washington, D. C., in the Office of Progress Reports
as Vice Chairman of production and that he had been so employed since about
February, 1942. His annual income was reported at $6,500 per year. The
report indicated that his wife was unemployed.

As of March, 1945, according to J. P. Bowder, Manager, C and P ‘
Telephone Company at Alexandria, Virginia, Irving Kaplan was then residing
at 3354 Matha Custis Drive, Park Fairfax, Alexandria, Virginia.

Activities and Associates
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At the time of Irving Kaplan's employment with the WPA in Washing-
ton, D. C., in a personnel status statement prepared by him dated July 10,
1935, he indicated that the followinz individuals were his references for
employments

l. Virgil Jordan, 247 Park Avenue, New York City. It was sub-
seguently developed that Dr, Virgil Jordan wos affiliated with the National
Incustrial Conference Board, 247 Park Avenue, New York Ciiy, where Kaplan
was at one time employed.

2. S. G. Rublnow, Director of Fublicity, American Farm Bureau
Federation, 58 East Washington Street, Chicago, Illinois.

- 3. Eustace Cullinane, an attorney in the Mills Tower Building,
(\ San Francisco, California.
1

= h. iiss Frances Rice, Head of "the Section on Cost of Living

Indices and a statistician employed by the Department of Labor. (During
1742, Freances Rice was known as Mrs. Herbert Fuchs, an asscciate
statistician and economist in the Cost of Living Division, Bureau of
Labor Statistics, United States Department of Labor, was the subject of
a Hatch Act investigation conducted by the Bureau. Tnis investigation
revealed that the name of Mrs. Herbert Fuchs, 5410 Cathedral Avenue, N. W.,
appeared on the active indices of the American Peace Mobilization ard the
Dies Committee records indicated that lrs. Herbert Fuchs was affiliated with

! the Friends of the Abraham Lincolm Brigade, a member of the THeshington
Committee for Democratic Action and affiliated vith the League of Wonen's
Shoppers, and was listed as a speaker at the National Convention of the
League held in New York City, May 10, 11, 1340,

At the time of Irving Kaplan's employment with the Department of
Justice, he listed the following persons as his references:
{
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. 1. Corrington Gill, Assistant Administrator, WPA, Washingtonm,
D. C. Corrington Gill, according to the 19L40-1941 edition of Who's Who
in America, is an economist who was born in Grand Rapids, ¥ichigan, on
Jarmary 17, 1898. He has been employed by the United States Government
in various capacities since 1931l.

. 2. Laughlin Curry, Federal Reserve Board, Washington, D. C.
(This person is undoubtedly identical with Lauchlin Currie who was the
Assistant Director of the Division of Research and Statistics for the
Federal Reserve Board. Lauchlin Currie was-identified by Elizabeth T.
Bentley as being a member of the Commnist Party underground group in
Washington, D. C., and as having engaged in espionage activities far the
Soviet Union.) :

3. 0. E. Kiessling, Bureau of Kines, Washington, D..C.
4. Harry Jerome, Urniversity of Wisconsin, Madison, Wisconsin.

5. A. G. Silverman, the Railroad Fztirement Board, Washington,
D. C. (This individual is believed identical with Abraham Gearge Silver=-
man, who like Lauchlin Currie was identified by Elizabeth Bentley as a
member of the Communist underground group in ¥ashington, D. C., engaged
in Soviet expionage.)

Accordin: to the report of Special Agent A. Robert Swanson, made
at New York, dated August 22, 1945, in the case ceptioned ¥"Isidore Gibb
Needelman, Internal Sec "

During the course of the above investigation it was determined
that fJong distance telephone calls were placed from the Needelman home to
telephone mumber Temple 0983 in Alexandria, Virginla, on December 10, 19LL;
January 2l, 28, 1945; March 13, 17, 23, and 26, 1945. Through Mr, J..Bd
Bowden, Manager of the § & P Telephane Company, it was ascertained that
telephone number Temple 0983 was listed to Irving Kaplan, residing at
3354 Martha Custis Drive, Alexandria, Virginia. Mr. Bowden informed that
the service to Kaplan has been contimuous since October 8, 19434 G A
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" It will be noted that Isidore Needelman was admitted to the
United States citizenship on September 23, 1926, before the United States
District Court for the Southern District of New York. At the time of his
naturalization, the two witnesses given by him were detained due to busi-
ness reasons, and, therefore, there were substituted other witnesses, one
of whom was Irving Kaplan, a tax clerk who resided at 1330 Morris Avenue,
Bronx; Mew York.

Isidore Needelman, referred to above, was on March 6, 1945, a
legal representative of Amtorg Trading Corporation at New York City and
naintained an office in the Amtorg Building at 210 Madison Avenue, New
Yorx City. He was born in Russia on November L, 1902, and was admitted
to practice law in the state of New York in 1932. Both Needelman and his
wife were described as Communists.

3 A
According the report of Sp al Agent Arthur E. Dooley, made

at New York, dated September 1k, 1943, in t e entitled, "Sampson Milgrom,
Internal Security - C," it was reflected that lilgrom, a prominent New York
Comrunist, when he rented an apartment at 6720 12th Street, Detroit, Michigan,
stated in his application for a lease that he had previously resided with

G. Needelnman at 43 West 93rd Street for a period of two years. It will be
noted that this address is the present residr.ce of Isidore Gibby Needelman.

Arcordine o the renori of §

The name Kaplan appeared in the active indices or mailinﬁ .
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D 1ist of the Uni Sican - i—"ii“ SLIl ii~ ”cm-i tti-i- i"iiiir “F

Eorothy Friedland Kaplan]d(

The report of Special Agent R. C. Taylor, San Francisco, California,
dated June 25, 1941, in the case entitled, "Paul Wright Orr, with aliases,
et al, Interral Security - C," contains infbrmatlon to the effect that on
¥arch 25, 1935, Violet Balcomb Orr, z prominent Communist, was associated
with Dorothy Friedland, and both were described as "two profe351onal grafters,n
Cn March 2§, 1935, Vlolet Orr received a letter from Earl Browder in New
York City. It was indicated that the letter had been addressed to Dorothy
Friedland st 1026 Market Street, San Francisco, California. On April 15,
1935, Violet QOrr had taken the place of Dorothy Friedland as the Correspon-
dence Secretary of the American League Against War and Fascism.

The report of Special Agent T. W. Dawsey, dated March 8, 19l1,
-at Washington, D. C., captioned, "League of Tomen's Shoppers, Int.ernal Security




- C," Derothy Friedland Kaplan was listed as an active member of thi
organization. : .

In the report of Special Agent Daﬁsey referred to above, dated
March 10, 1941, Washington, D. C., in the case captioned, ®National Federation
for Constitutional Liberties,® Dorothy Friedland Kaplan was listed as an
active associate. )

The personnel files at the WPA reflect that Dorothy Friedland /
Kaplan received a temporary appointment with this agency on September kL,
1940, and that her services were terminated on January 31, 1941.

On January 2L, 194k, the Washington Field Division received in=-
formation that one Dorothy Xzplan, who was employed by the War Shipping
Administration, contacted an individual named Elaine at the National Mari-
time Committee, Was ington, D. Cs Dorothy Kaplan requestea that Elaine
round up six typists and stated to Elaine, "You'd better handle this if
you want to get your seaman deferred.® It is not known whether this
Kaplan is identical with Dorothy Friedland Kaplan.

The report of Special Agent R. N. Tranke dated May 24, 1941, New

York City, in the case captioned, "Amtorg Tradinz Cotrporation, Espionage
- R," it was stated tha'mo is himself
affiliated with the Antorg a1 crporation, identified cne Morris Kaplan

as an American citizen connected with Amtorg, whom he characterized as a
fless important Commnist Party member.® This Kaplan was subsequently

identified byps being identical with Morris Kaplan, who was
last in the state of Mississipoi. It is not known whether this individual

is identical with the father of Irving Kaplan or not.
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RESUETS OF INViSTIGATION W

- " As stated previously herein on July 10, 1945, passport #176 Special
' was issued to Irving Kaplan for travel to the cont.inent. of Europe, the British
Isles and necessary countries en route for a onse year period.

A physical surveillance was instituted at the home of Mr. and lirs.
Kaplan at 3354 Martna Custis Drive, Alexandria, Virginia, on November 27,
1945. Hovever, tnis surveiilance was dlscontinued when it wae lecrned that
Irving Kaplan hao. transferred from the FEA to the Treasury Deparunent and
'is presaently in Europe on a Governmeniy mission. It was learned that he had
been in Europe on this Government mission for about four monihs prior to
Decemoer 1, 1945, and is expected back in 'the United Siates about January,
1946.

Through a tecnnical survelliiance on the residence of Irving Kaplan,
it was ascertained ihat Dorothy Kaplan, wire nf Irving Kaplan, on December 7,
1945, contacted Sara Silverman, wife of Abraham George Silverman, aavising
that Joey (whose identity is unknown) had contacted ner at work and asked
wnat was the name of that man who works ior the Russians in New York. Dorothy ]
Kaplan told Mrs. Silverman that she had informed Joey to ask George Silver- '
man for this information. Mrs. Silverman then said that Joey was very un-
predictable and that George Silverman 1s the only one who knows how to
hanale him. Mrs. Silverman mentioned that Joey had been attempting to reach
Silverman for the last few nights, apparently with negative results.q/ -

On December 10, 1945, through a technical surveillance it was &as-

certained uvhat at 8:00 p.m. Dorothy Kzplan contacted Helen Silvermaster, wife
of Nathan Gregory Silvemaster, and inquired for Luawig Ullmann. She talked’

. with Ullmann ana asked him if he had a time scheaule as to when ner nusband

' Irving Kaplan might be coming nome from Europe, and she inquired concerning ’
cables waich had been sent by the #ar Department relative to Kaplan's home-
coming. Ullmann told Dorothy Kaplan that he had sent a personal cable in
addition to the War Department's cable informing Kaplan that the war Depart- °*
ment haa veegy requesied by the Treasury Department to return Kaplan to this

country. |V g
On the same cate it was ascertained that Dorothy Kaplan contacted
Sara Silverman, wiie of George Silverman %o explain tnav she, Dorothy Kaplan,
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had received a cable from lrving Kapl o the effect that he nza not
received a cable 1rom anyone. Dorothy Kaplan advised that the Trsasury
Department had requested Kaplan's release so that he might return to the
Treasury Department to work. George Silverman then indicated to Dorothy
Kaplan that he woula call up nis friend\Ulimann on Dscember 11, 1945, to
find out why Ullmann "doesn't do it." -

On December 11, 1945, it was ascertained through tecnnical sur-
vellilance tnat Uorotny Kaplan received a cablegram from Irving Kaplan in
Europe instructing her to tell Frank (possibly Frank Coe) that no confirming
cable had been received by him as yet; tn:t a person named Nixon had cabled
one Bernstein ana white (possibly Harry Dexuer wnnite) on lecember 11, 1945,
requesting Kaplan's immediave recall on account of urgent matters.p{It is
believed tnat the Bernstein referred to is a Lieutenant 15&1“2% Bernard
Bernstein, who is a close contect of Harry Dexter Whité] 15 also be-
lievad that the Frank referrea to is pernaps Frank Coe of the Treasury
Departments)

(W

On Lecemoer Ll, 1945, vhrough the technical surveillance it was
ascertained tnat Dorothy Kaplan contucted Ludwig Ullmann and told him that
the haa been talking to Frank Coe aoout the time scheuule for Irving Kuplan's
coming back and uhe fact that she nac received a cable from Irving Keplan
inaicating that he hac not received any cable from the Wwar Department.
Ullmann toldé lirs. Kaplan there was notning ne could de, that the War Depart-
ment was being reguested by the Ireg.sury bepartment to return haplan to
the United States immediately. ﬁi:/’\ka

On Decemoer 11, 1945, Dorothy Kaplan contacted George Silverman
and stated that she was emotionally upset about Luowig Ullmann's attitude
and becausé the cable was not sent until Decemoer 7, 1945. Dorothy Kaplan
indicated that she blamed ¥Frank Coe about sending the cable late, and she
advised Siliverman concerning the cable she hau received from Irving Kaplan. !
Derothy Kaplan told Silverman that Frank Coe was deeply concerned over
Irving Kaplan ana was trying to tind an important job for nim at the Treasury ;
Department. George Silverman incicated to Mrs. Kaplan that he had called \}1;
Frank Coe and tried tc impress him <5 to the urgency of the situation. ¢

On Decemver 11, 1945, it was further ascertained througn the
tecnnical surveillance thzt Dorothy Kaplan again contzcted Frank Coe regarding lL'
tine cable to her husband to recail him from Europe at which time Frank Coe
advised Dorothy Kaplan to send a cable telling him tnat they are doing
everything possible ana thatv iv will take tire because of the red tape involved.

The wWashington Field Oifice advised the Bureau by teletype December

15, 1¢45, that Dorotnhy Kaplan, wiie oi Irving Kaplan, was expected ave
cinr.er. at the hagdorfs on wednesday evening, December 19, 1945. v

83




TN

Through a tecanical surveillance it was further learned that Ludwig
Ullmann haa convacted Dorothy Kaplan and acvised her that the war Department
bad finally sent ouv the cable o Irving Kaplan reguesting his recall to this
country. Dorothy Kaplan subseyuently contacied George Silverman and advised
him of the iniormation she haa received from Ludwig Ullmann. George Siiverman
then suggestea that Dorothy Kaplan send tne,following cable to Irving Kaplang
PRecall cable nas dezred War Department and sent overseas. Sugzest that you L*"
mizht try expediting your end." Throuzh the techrnical surveillance it was
ascertained that Dorothy Kaplan did send this cable to Irving Kaplan in Europe. ?&(
The iashington Field Qffice advised the Bureau by teletype cated
December 18, 1945, through technical surveillance it was ascertained that
Irving Kaplan was flying home from Europe on or about December 24, 1945. i l*“

The wasnington Field Office advised the Bureau by teletype Decemper
<6, 1945, uhat Mrs. Dorothy Kaplan went to New York City on Saturcay, December
<2, 1945, to meet her husband, Irving Kaplan, who was arriving from overseas.
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They had reservations at the Hovel New Yorker, New York City. Prior to

krs. Xaplan's aeparture from wasnington, D. C., she lunched with George Silver-
man. On Decemoer 23, 1945, Irving Kaplen called George Silverman and advised
that he woula arrive in wascington on Chrisumas Day. George Silverman invited
lrving Kaplan ana nis wife, Dorothy Kaplan, to spena New Years Eve at the
Jilverman resicence. N

Ine aasnhington rield Urfice by teletype auviscd tne Bureau on
December <7, 1945, tnat tarough a tecinical surveillance it was ascertained
that Irving Kaplan informed Harry Lagdeff that he Kaplan, was returning to
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work at the Treasury Department on December 26, 1945. ﬂ( A
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COINECTION WITH CASE

On December 1, 1945, it was ascertained that an unknown person had
contacted Nathan Gregory Silvermaster and had spent several bours with him
and had departed from Washington, D. C., on Pennsylvania train pnumber 154 which
was expected to arrive at New York City at 9:00 Pk, Physical surveillance
revealed that this individual was later identified as Alexander Koral and he
proceeded from Pennsylvania Stztion to an rtment building located at 290

Empire Boulevard, Brooklyn, New York. \){)
BACKCRCUAND

The records of Selective Service Board No, 183, Brooklyn, New
York, reveals that Alexander Koral registered for Selective Service on
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Chapel, London, England, and that he was employed by the Board of gducation

at a building located at 49 Flatbush Avenue Extention, Qn his Selective
Service questionnaire executed on August 21, 1942, Xoral stated that his
education consisted of two and one half years studying general science at
Cooper Union and one year studying mechanical drawing at the same school,

He also spent one year studying strength of .aterials at Polytechnic Institute,
The title of Koralts present position is that of Plumbing and Training Engineer
andhis work is said to be planning of plumbing for public schools, He claims
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per annum, He began working with the Board of Education on January 16, 1922.
Koral stated that he was married on lay 19, 1923 at the Brooklyn Ethical
Cultural Soclety and his wife's name is Helen, her age in 1942 was 38, He also
set out the namesof Richard Koral, age 18 in 1942, and Gilbert Koral, age 16,
in 1942, as the names of his two sons.,

Salvatore J, Basile, superintendent at 290 Empire Boulevard,

Brooklyn, New York, advised that Alexander Koral and his family resided at
apartnent 60 at +hn+ address, DBasile stated that Koral was Mone hnrldrsd and
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two per cent" Communistic and that he made no secret of his Communist
attachment, He also said that Koral maintained one room in his apartment
which was outfitted as a laboratory in which he had chemical paraphernalia
and that he had observed Xoral's apartment had a considerable number of tools
end supplies from the Board of Education,

Mr. Basile was recontacted and he advised that Alexander Koral
and his family occuppied a four room apartment and he has living with him

his wife and their one son nemed Richard who has recently been discharged
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from the United States Army. They have another son who is presently in a
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sanitarium suffering from tuberculosis of the bones. Alexander Koral is
deascribed ss a man who minds his own business and although he had resided
at the apartment house for over five

by the superintendent.
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